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Uvodna
riječ

Dragi sugrađani, 

od svih materijalnih i nematerijalnih dobara koja 
smo naslijedili zahvaljujući dugoj i bogatoj povijesti gra-
da Lepoglave i cijelog lepoglavskog kraja, lepoglavska 
čipka je sigurno nešto najvrjednije u našoj i znimnoj 
kulturnoj baštini, koja svojom kvalitetom čini važan dio 
ne samo nacionalne, već i europske kulture. Njenu 
izvrsnost i vrijednost kao svjetskog kulturnog dobra 
potvrdio je i UNESCO i lepoglavsku čipku 2009. godine 
uvrstio na listu nematerijalne kulturne baštine svijeta. 
Njenoj čudesnoj ljepoti posvetili smo i naš festival koji 
će ove godine biti u znaku atraktivne teme – čipka 
i nakit. Našu vrijednu baštinu temeljenu na dugoj i 
bogatoj tradiciji takvim suvremenim pristupom želimo 
učiniti još atraktivnijom i približiti ju novim naraštajima, 
ali i novim tržišnim uvjetima, a našem festivalu, na 
kojem će se predstaviti čak 13 zemalja, među kojima 
je i Bosna i Hercegovina, ovogodišnja zemlja – par-
tner, osigurati i snažnu europsku dimenziju. Posebno 
sam ponosan što ćemo dio programa ovogodišnjeg 
festivala vratiti pod okrilje obnovljenog lepoglavskog 
samostana i tako čvršće povezati te dvije izuzetne 
vrijednosti našeg grada. Za to je vrijedno postignu-
će, kao i za niz drugih koje smo posljednjih godina 
ostvarili u Lepoglavi, bilo potrebno uložiti mnogo volje, 
truda, znanja i upornosti. Stoga s ponosom možemo 
reći kako je upravo Lepoglava, zahvaljujući svojim 
projektima svojevrsni predvodnik među jedinicama 
lokalne samouprave u našoj zemlji. Vrijedni projekti 
kakvi su izgradnja kanalizacijske mreže koja je započe-
la ovog ljeta, ili pročistača u Kamenici, projekti vezani 
uz energetsku učinkovitost i stvaranja novih uvjeta za 
gospodarski razvoj u našoj gospodarskoj zoni, tek su 
dio snažnog investicijskog zamaha koji jamče ravno-
mjerni razvoj na cijelom gradskom području, a našim 
građanima omogućuju značajne uštede. Držim kako je 
upravo to smisao lokalne politike i cilj kojem težim kao 
gradonačelnik i saborski zastupnik.

Ulaganja u povećanje zdravstvenog standarda na gradskom području

Grad  za ambulante u 
Kamenici i Višnjici godišnje 
izdvaja 30 tisuća kuna

  Za nedavnog posjeta Varaždinskoj županiji ministar zdravlja Siniša Varga podržao 
je projekt dogradnje kirurgije u Općoj bolnici Varaždin, koji je od izuzetne važnosti za 
zdravlje građana s područja cijele Varaždinske županije. 

- Projekt je važan i za građane Lepoglave koje, 
zahvaljujući dogradnji Opće bolnice u Varaždinu, 
očekuje još bolji zdravstveni standard – istaknuo je 
lepoglavski gradonačelnik i saborski zastupnik Marijan 
Škvarić, koji se sastao s ministrom zdravlja Sinišom 
Vargom te ga je informirao o potporama koje Grad Le-
poglava izdvaja za povećanje zdravstvenog standarda 
svojih građana na gradskom području.

- Grad Lepoglava, iako to zakonski nije njegova 
obveza, sufi nancira rad sektorskih ambulanti u Kame-
nici i Višnjici, za što izdvaja 30 tisuća kuna godišnje. 
Da to ne činimo teško da bi njihov rad bio isplativ, a 
to bi ugrozilo i njihov opstanak. Pored toga, Grad am-
bulantama kupuje i potrebnu opremu, a sve s ciljem 
da ove ambulante i dalje rade kako bi građani s tog 
gradskog područja imali kvalitetnu zdravstvenu zaštitu 

– istaknuo je gradonačelnik Škvarić dodavši da je, uz 
pravo na obrazovanje, pravo na zdravstvenu zaštitu 
ono što Grad Lepoglava prioritetno osigurava svojim 
građanima, bez obzira u kojem dijelu grada živjeli.
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Gradonačelnik
Marijan Škvarić

Gradonačelnik Škvarić upoznao je ministra zdravlja Sinišu Vargu 
s potporama koje Grad izdvaja za povećanje zdravstvenog 
standarda građana 

Međunarodna suradnja

U Lendavi predstavljena turistička 
ponuda Lepoglave

  Saborski zastupnik i gradonačelnik grada Lepoglave Marijan Škvarić je kao član izaslanstva 
Varaždinske županije boravio u Lendavi, na konferenciji "Budućnost je u turizmu", održanoj tijekom 
trajanja dvodnevne manifestacije "Bograč fest 2014".

Gradonačelnik Škvarić je konferenciju iskoristio 
i za predstavljanje turističkih potencijala Varaždin-
ske županije, prije svega onih grada Lepoglave te 
u razgovorima i bilateralnim susretima sa sudioni-
cima, među kojima su bili predstavnici gradova Za-
greba, Ljubljane i Budimpešte, ali i bivši slovenski 
predsjednik Danilo Türk, izrazio želju za suradnjom 
na zajedničkim projektima usmjerenima razvoju 
turističkih potencijala i ponude. 

- Tijekom razgovora tražili smo poveznice koje 
bi se mogle iskoristiti za pokretanje zajedničkih 

projekata uz fi nancijsku pomoć Europske unije, 
a koji bi iskoristili naše resurse za razvoj turizma 
– istaknuo je gradonačelnik Škvarić, s kojim su 
u delegaciji Varaždinske županije u Lendavi bili i 
Elizabeta Dolenec, direktorica županijske Turistič-
ke zajednice te Martin Hajdinjak i Jelena Zrinski 
Berger, pročelnik i savjetnica Upravnog odjela za 
gospodarstvo, regionalni razvoj i europske inte-
gracije Varaždinske županije. Boravak u Lendavi 
lepoglavski gradonačelnik Škvarić iskoristio je i za 
promociju skorašnjeg Festivala čipke. 
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Projekt "Tehnološki centar drvne industrija Lepoglava" 

Potpisan ugovor s talijanskim partnerom 
  Gradonačelnik Škvarić potpisao je ugovor o partnerstvu s tehnološkim centrom iz Udina.

Intenzivne aktivnosti usmjerene na realizaciju 
projekta Tehnološkog centra drvne industrije Lepo-
glava, koji je nakon izrade idejnog rješenja, prešao 
u fazu izrade glavnog i izvedbenog projekta te isho-
đenja građevinske dozvole, nastavljene su u Italiji, 
gdje je gradonačelnik Marijan Škvarić, u nazočnosti 

voditelja projekta Tehnološkog centra drvne industri-
je Damjana Županića i voditelja Projektno-razvojnog 
ureda Emila Tkaleca, potpisao ugovor o partnerstvu 
sa znanstveno – tehnološkim centrom "Friuli Inno-
vazione Research and Technology Transfer Center" 
iz Udina.  Riječ je o centru koji raspolaže sa svjet-
skom mrežom partnera te ima vrlo bogato iskustvo 
u provođenju i pisanju EU projekata, budući trenutno 
provodi više od 50 takvih projekata.

- Potpisivanje partnerskog sporazuma s Cen-
trom iz Udina osigurali smo pomoć u provođenju 
projekta Tehnološki centar drvne industrije Lepo-
glava te podršku u dobivanju partnera za njegov 
daljnji funkcionalni rad – pojasnio je lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić kojeg su, kao i 
njegove suradnike, talijanski domaćini upoznali s 
radom tamošnjeg Centra za istraživanje i transfer 
tehnologije kojeg su 1999. godine utemeljili Sveu-
čilište u Udinama, Industrijska komora Udine, Fiat 
istraživački centar, Agemont, Industrijska komora 
u Pordenoneu i CRUP zaklada.

Sa sjednice 
Gradskog vijeća

Grad Lepoglava dobio Savjet za socijalnu politiku
  Problematiku iz domene socijalne politike Grad Lepoglava ubuduće će rješavati uz pomoć Savjeta za socijalnu politiku, čije su predlo-

žene članove potvrdili gradski vijećnici na 12. sjednici Gradskog vijeća grada Lepoglave, koja je održana 11. srpnja. 

Savjet za socijalnu politiku – stručno, savjeto-
davno i koordinacijsko radno tijelo Gradskog vijeća 
grada Lepoglave, osnovano je na jednoj od prethod-
nih sjednica temeljem Zakona o lokalnoj i područ-
noj samoupravi i Statuta Grada Lepoglave, dok je 
ovom prilikom izabrano njegovih 10 članova – Hrvoje 
Kovač, zamjenik gradonačelnika; Jasenka Friščić, 
ravnateljica Centra za socijalnu skrb Ivanec; Robert 
Maček, predsjednik Gradskog vijeća Grada Lepogla-
ve; Jasminka Ruhek, predstavnica Gradskog društva 
Crvenog križa Ivanec; Zlatko Barbir, predstavnik Hr-
vatskog zavoda za zapošljavanje – ispostava Ivanec, 
Boris Fištrek, predstavnik Policijske postaje Ivanec; 
Marija Varović, predstavnica Udruge umirovljenika 
Lepoglava; Ana Dukarić, predstavnica Crkve; Niko-
lina Županić, predstavnica osnovnih škola s područja 
grada Lepoglave i Bernarda Godinić, predstavnica 
Doma zdravlja Varaždinske županije.

- Radi što kvalitetnijih odluka u procesu njiho-
vog donošenja, Grad Lepoglava uključuje građane 
i struku. Tako odgovorno želimo raditi i kad su u 
pitanju odluke iz domene socijalne politike pa je 
shodno tome osnovan Savjet za socijalnu politiku 
u koji su ušli, recimo tako, samo dva političara, 
dok su ostali članovi Savjeta većinom stručnjaci iz 
domene socijalne skrbi. Važno nam je da u dono-
šenje odluka budu uključeni ljudi koji znaju pravo 
stanje na terenu i djeluju unutar sustava socijalne 
skrbi, za koji želimo da na području grada Lepo-
glave bude što pravedniji, a mi što odgovorniji u 
pružanju socijalne skrbi – rekao je predsjednik Sa-
vjeta za socijalnu politiku i zamjenik lepoglavskog 
gradonačelnika Hrvoje Kovač, dodavši kako će se 

Savjet sastajati po potrebi, ali najmanje četiri puta 
godišnje, s time da će u početku to biti nešto češće 
kako bi se razgovaralo o promjenama postojeće 
gradske socijalne politike.

POLJOPRIVREDNO ZEMLJIŠTE U ZAKUP

Osim izbora članova Savjeta za socijalnu politi-
ku, gradski su vijećnici na 12. sjednici prihvatili Plan 
zaštite i Procjenu ugroženosti od požara grada Le-
poglave te donijeli odluku o osnivanju Savjeta mladih 
grada Lepoglave, točnije uskladili postojeću gradsku 
odluku o osnivanju Savjeta mladih iz 2007. godine s 
novim Zakonom.

Na sjednici je odlučeno da se za privremeno 
reciklažno dvorište za područje grada Lepoglave 
odredi reciklažno dvorište tvrtke IVKOM na područ-
ju grada Ivanca. 

Grad Lepoglava dat će u zakup poljoprivredno 
zemljište u svom vlasništvu s čime se složilo Gradsko 
vijeće. Riječ je o gotovo 19 tisuća četvornih metara 
koji će u zakup biti ponuđeni putem javnog natječaja 
s početnom cijenom od 382,91 kuna godišnje.

- Želimo da se na navedenom zemljištu pokrene 
poljoprivredna proizvodnja i da bude na korist našim 
građanima – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić.

Inače, i ova je sjednica Gradskog vijeća započela 
vijećničkim pitanjima. 

GRAD SUFINANCIRA KUPNJU UDŽBENIKA

Vijećnica Gordana Vrtar (HSP) pitala je hoće 
li Grad Lepoglava sufi nancirati nabavku udžbenika 
osnovnoškolcima, na što joj je potvrdno odgovorio 
gradonačelnik Marijan Škvarić (HNS), podsjetivši i 

na brojne druge gradske potpore obrazovanju, među 
kojima su sufi nanciranje rada školske kuhinje, škol-
skih zadruga, prijevoza učenika te škole plivanja.  

Je li i u kolikom iznosu dobivena potpora Mi-
nistarstva turizma za projekt Centar za posjetitelje 
“Centar pavlina”, zanimalo je vijećnika Zorislava 
Rodeka (HNS).

- Među 12 projekta koji su dobili potporu Mini-
starstva turizma je i navedeni projekt. Dobiveno je 
ukupno 360 tisuća kuna za izradu arhitektonskog 
rješenja, u što će biti uključeno Hrvatsko društvo 
arhitekata. Čim potpišemo ugovor s Ministarstvom 
raspisat ćemo natječaj za arhitektonska rješenja. 
Izabrat ćemo najbolje, a prva tri nagraditi. Želimo 
dobiti najbolje rješenje budućeg Centra pavlina – 
odgovorio je gradonačelnik Škvarić, dodavši da je 
malo gradova u Hrvatskoj koji, kao Lepoglava, imaju 
tri projekta u ovoj razvojnoj fazi i s dobivenim potpo-
rama ministarstava. Riječ je o projektima Tehnološki 
centar drvne industrije Lepoglava, Centar bioraznoli-
kosti i Centar pavlina.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Srpanjska sjednica Gradskog vijeća bila je posvećena socijalnoj 
politici

Centar u Udinama pomoći će u provođenju projekata u 
Lepoglavi

Zabilježeno

LAG Sjeverozapad 
na Špancirfestu

  Svoje članice i njihove potencijale Lokalna 
akcijska grupa Sjeverozapad predstavila je na 
ovogodišnjem Špancirfestu. 

- Sve članice LAG-a Sjeverozapad svjesne su 
potencijala koje imaju. Posebice onih u poljoprivredi, 
turizmu i gospodarstvu. Također su svjesne da te 
potencijale najbolje mogu iskoristiti zajedničkim dje-
lovanjem, što se već i potvrđuje, budući da su dosa-
dašnji projekti LAG-a Sjeverozapad visoko ocjenjeni 
na svim natječajima na kojima se ostvaruju potpore 
za realizaciju aktivnosti– istaknuo je predsjednik 
LAG-a Sjeverozapad, lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić.
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Suradnjom Grada Lepoglave 
i Hrvatske elektroprivrede

Stvoreni uvjeti za gospodarske investicije
  Zahvaljujući suradnji i zajedničkim aktivnostima Grada Lepoglave i Hrvatske elektroprivrede u Lepoglavi su stvoreni uvjeti za daljnja 

poduzetnička ulaganja. 

Tako u Poduzetničkoj zoni grada Lepoglave tra-
je izgradnja solarne elektrane vrijedne dva milijuna 
eura. Riječ je o ulaganju privatnog investitora koji je 
prepoznao pogodnosti koje nudi lepoglavska Podu-
zetnička zona i odlučio investirati u obnovljive izvo-
re energije koji su visoko na listi prioriteta razvoja 
Grada Lepoglave. Želeći se detaljnije upoznati s 
tijekom radova na izgradnji solarne elektrane, gra-
dilište u Poduzetničkoj zoni obišli su gradonačelnik 
grada Lepoglave Marijan Škvarić, direktor varaž-
dinske Elektre Zvonimir Rožmarić sa suradnicima 
te pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo, 
regionalni razvoj i europske integracije Varaždin-

ske županije - Martin Hajdinjak. - Ovo je trenutno 
jedno od najvećih ulaganja u obnovljive izvore ener-
gije, ne samo na području Varaždinske županije, 
već i šire – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić, i dodao kako su izgradnjom tra-
fostanice, uz postojeće ulaganje, stvoreni uvjeti 
i za daljnja ulaganja na još 4,5 hektara potpuno 
komunalno opremljenog zemljišta u Poduzetničkoj 
zoni u Lepoglavi. Gradnja trafostanice snage jedan 
megavat investicija je vrijedna milijun kuna, pri 
čemu je pola sredstava osigurao Grad Lepoglava, 
a pola Ministarstvo gospodarstva.

 - Trafostanica je izgrađena s dolaskom in-
vestitora. Neracionalno bi bilo ulagati toliki novac 
u nešto što će stajati neiskorišteno – pojasnio je 
gradonačelnik Škvarić i posebno istaknuo orijenti-
ranost grada Lepoglave prema obnovljivim izvorima 
energije, o čemu svjedoče i već realizirani projekti 
širenja mreže energetski učinkovite javne rasvjete 
na gradskom području, sufi nanciranje izgradnje 
fasada i ugradnje stolarije na obiteljskim kućama 
te izgradnja dizalica topline i solarne elektrane u 
lepoglavskoj osnovnoj školi. - Vidljivo je da se u 
Gradu Lepoglavi gleda i ulaže u budućnost – rekao 
je direktor varaždinske Elektre Zvonimir Rožmarić. 

Da Grad Lepoglava ne planira stati kad su u pi-
tanju projekti vezani za korištenje obnovljivih izvora 
energije potvrđuje i ideja o nabavci službenog au-

tomobila ne električni pogon te izgradnja punionica 
za elektroautomobile, što bi na njihovu kupnju pota-
knulo i građane.

LAG Sjeverozapad uspješno koristi 900 tisuća kuna potpore za rad

Najavljene nove aktivnosti u održivom razvoju 
  Lokalna akcijska grupa Sjeverozapad uspješno je završila prvi kvartal provedbe projekta za koji je dobila 900 tisuća kuna potpore namijenjenih 

sufi nanciranju rada.

- Dobivena sredstva koristimo za funkcionira-
nje ureda, aktivnosti jačanja kapaciteta upravljačke 
strukture LAG-a te za provedbu aktivnosti jačanja 
kapaciteta njegovih članica  –  pojasnio je voditelj 
LAG-a Sjeverozapad Mario Željezić.

Predsjednik LAG-a Sjeverozapad, lepoglavski 
gradonačelnik i saborski zastupnik Marijan Škvarić 
podsjetio je da je ovaj LAG osnovan prije dvije godine 
te da je u kratkom razdoblju dosegao zadane ciljeve.

- Ljudi koji žive na području LAG-a najbolje znaju 
što im treba i temeljem toga mogu utvrditi smjernice 
razvoja, stavljajući u prvi plan razvoj gospodarstva, 
poljoprivrede i turizma, brinući pri tom za svoju ba-
štinu i okoliš – istaknuo je Škvarić, dodavši kako su 
smjernice razvoja LAG-a utvrđene na temelju infor-
macija dobivenih na javnim raspravama.

Jedna od aktivnosti LAG-a Sjeverozapad je i 
izdavanje pisma preporuke subjektima s područ-
ja LAG-a, a koje im je potrebno prilikom prijave 
projekata na natječaje za mjere 101 i 103 IPARD 
programa. Jedno takvo pismo izdano je OPG-u 
Miljenka Levanića za projekt "Nabava potrebne 
mehanizacije za farmu mliječnih krava", što mu je 
osiguralo dodatne bodove za dobivanje potpore od 
320 tisuća kuna.

LAG Sjeverozapad koristi mogućnost prijave na 
pojedine natječaje pa se tako prijavio na natječaj 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost s 
projektom "Strategija poboljšanja energetske učin-
kovitosti javne rasvjete na području LAG-a Sjevero-
zapad, te dobio od Fonda 25 tisuća kuna, odnosno 
42 posto potrebnog iznosa za realizaciju projekta. 
Preostala potrebna sredstva bit će podmirena uz 
pomoć IPARD programa, mjere 202.

- Jedinice lokalne samouprave nemaju strateške 
planove koji se odnose na razvoj javne rasvjete, a 
koji bi odgovorili koju javnu rasvjetu treba revitalizira-
ti, gdje treba postaviti novu  rasvjetu i koliko će elek-
trične energije javna rasvjeta trošiti u budućnosti, što 
će im pomoći u kreiranju budućih proračuna. Odgo-
vore na to dat će ova strategija – pojasnio je tajnik 
LAG-a Sjeverozapad Emil Tkalec, i najavio kako će 
od iduće godine pa do 2020. godine, raspisivati na-
tječaje i usmjeravati sredstva za male projekte. Za 
tu će namjenu raspolagati s oko 1,5 milijuna eura, a 
iz tih će se sredstava fi nancirati mali projekti OPG-a, 
tvrtki i pojedinaca, za koje ne postoji fond koji bi ih 
fi nancirao.

U narednom razdoblju radit će se i na po-
dizanju svijesti građana o održivom razvoju ru-
ralnih područja. - U tu ćemo svrhu organizirati 
nekoliko radionica na kojima ćemo prezentirati 
ulogu LAG-ova u društvenoj zajednici, predsta-
viti LEADER program - mehanizam Europske 
unije pomoću kojega se provodi politika razvoja 
ruralnih područja te mogućnosti fi nanciranja u 
okviru Programa ruralnog razvoja – rekao je o 
predstojećim aktivnostima LAG-a njegov voditelj 
Mario Željezić. 

U lepoglavskoj Poduzetničkoj zoni gradi se solarna elektrana 
vrijedna dva milijuna eura

Aktivnosti LAG-a Sjeverozapad predstavljene su na konferenciji 
za novinare

INVESTICIJEINVESTICIJEINVESTICIJE

Investicija vrijedna 
dva milijuna eura

U Poduzetničkoj zoni grada Lepoglave traju 
intenzivni radovi na izgradnji solarne elektrane 
koja će  proizvoditi 850 kW električne energije. 

Riječ je o investiciji tvrtki Skala, Klasa, Java 
i Sonet, vrijednoj dva milijuna eura. Jedna je to 
od najvećih investicija takve vrste u Hrvatskoj i 
zasigurno najveća u Varaždinskoj županiji.

- Radove na izgradnji elektrane planiramo 
završiti do kraja listopada, nakon čega će biti 
puštena u pogon – rekla je Marina Cvetko, vo-
diteljica projekta.
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Potpisan ugovor o izgradnji pročistača u Kamenici

Projekt će u cijelosti biti 
fi nanciran iz IPARD programa

  Kamenica će najkasnije do svibnja iduće godine biti prvo naselje na području 
grada Lepoglave s izgrađenim pročistačem otpadnih voda. 

U Lepoglavi je potpisan ugovor o izgradnji 
pročištača otpadnih voda kojim se izvođači 
obavezuju tijekom slijedećih devet mjeseci u 
Kamenici izgraditi pročistač vrijedan 793.586 
kuna. Sredstva za njegovu izgradnju Grad Le-
poglava je osigurao putem IPARD programa. 
- Grad Lepoglava je u suradnji sa svojim Pro-
jektno - razvojnim uredom pripremio projekt 
te ga prijavio na IPARD program Europske 
unije. Zahvaljujući kvaliteti projekta, koji se 
uklapa u razvojne planove grada Lepoglave, 
te iskustvu koje u Lepoglavi imamo kad je u 
pitanju privlačenje novca iz europskih fondo-
va, odobrena su nam sredstva kojima ćemo 
u cijelosti fi nancirati izgradnju pročistača u 
Kamenici – rekao je prilikom potpisivanja 
ugovora gradonačelnik grada Lepoglave 
Marijan Škvarić, i istaknuo činjenicu da će 
izgradnja pročistača u cijelosti biti fi nanci-
rana sredstvima iz IPARD programa, što je 
direktna ušteda sredstava iz gradskog prora-
čuna i budžeta građana koje na ovaj način, 
osiguranjem sredstava iz drugih izvora, Grad 
Lepoglava rasterećuje prilikom realizacije i 
brojnih drugih gradskih razvojnih projekata.  
Nakon provedenog natječaja posao izgrad-
nje pročistača dodijeljen je tvrtkama Proton i 

Vodogradanja, čiji su predstavnici, kao i lepo-
glavski gradonačelnik Marijan Škvarić, stavili 
potpise na ugovor koji jamči da će Kamenica 
uskoro imati kanalizacijski sustav zahvaljujući 
kojem će na tom području nestati problem 
otpadnih voda i onečišćenja okoliša o čemu 
se u Lepoglavi vodi velika briga.  - Svaka 
odrađena faza tijekom izgradnje pročistača 
prolazit će stroge kontrole što garantira kva-
litetu njegove izrade. Ugovor će biti zaključen 
kada pročistač bude pušten u pogon i kada 
će analiza vode potvrditi da pročistač u pot-
punosti ispunjava svoj zadatak – pojasnio je 
pojedinosti ovog natječaja voditelj Projektno 
- razvojnog ureda Emil Tkalec.

Gradnja kanalizacije u Lepoglavi najveća je 
komunalna investicija na području Varaždinske županije

Radovi ukupne vrijednosti 70 milijuna kuna
  Središte Lepoglave ovog je ljeta bilo veliko gradilište. U Lepoglavi se uređuje novi kanalizacijski sustav – temelj gradske komunalne 

infrastrukture.

- Nekoliko je godina projekt izgradnje kanaliza-
cijskog sustava za šire područje naselja Lepoglava, 
s pripadajućom građevinskom dozvolom, stajao za-
boravljen u ladicama Hrvatskih voda. Zahvaljujući 
inicijativi i aktivnostima Varaždinske županije i žu-
pana Predraga Štromara te nas u Gradu Lepoglavi 
na čelu sa mnom, kao saborskim zastupnikom, 
projekt je ugledao svjetlo dana. Tako sada svjedo-
čimo radovima na jednoj od nekoliko faza izgradnje 

kanalizacijskog sustava vrijednog oko 70 milijuna 
kuna – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić,  obišavši u društvu župana Varaždin-
ske županije Predraga Štromara i svog zamjenika 
Hrvoja Kovača, radove na izgradnji kanalizacije u 
centru Lepoglave. 

Riječ je o prvoj fazi izgradnje kanalizacije vri-
jednoj nešto više od osam milijuna kuna, za koju 
su Hrvatske vode osigurale oko 50 posto potrebnih 
sredstava, točnije 4,4 milijuna kuna. Tim će se sred-
stvima izgraditi 2,5 kilometra kanalizacijske mreže.
- Ranije donesenom odlukom upravljanje kanali-
zacijskim sustavom u Lepoglavi dodijeljeno je ko-
munalnoj tvrtki VARKOM, koja je nakon osiguranih 
4,4 milijuna kuna od strane Hrvatskih voda raspi-
sala natječaj za radove koji su centar Lepoglave 
pretvorili u gradilište – pojasnio je gradonačelnik 
Škvarić, podsjetivši kako je vrijednost cijelog pro-
jekta oko 70 milijuna kuna. Tim će sredstvima biti 
izgrađeno 5,5 kilometara glavnog kolektora i 33 ki-
lometara sekundarne razvodne mreže te pročistač.
Temeljem ugovora potpisanog s Europskom komi-
sijom, one jedinice lokalne samouprave koje neće 

do 2020. godine imati riješen kanalizacijski su-
stav plaćat će penale. U Gradu Lepoglavi žele to 
izbjeći, ali i podići životni standard svojih građana.
- Kanalizacija je temelj komunalne infrastruk-
ture čija nam izgradnja daje mogućnost po-
kretanja i drugih važnih komunalnih proje-
kata. Ujedno, ona značajno doprinosi zaštiti 
okoliša, čemu u Gradu Lepoglavi poklanjamo po-
sebnu pozornost – dodao je gradonačelnik Škvarić.
Direktor VARKOM-a Vlado Vlašić potvrdio je da ra-
dovi teku prema planu.

- Radovi na ovoj fazi bit će gotovi do planira-
nog roka, do 15. studenog ove godine, no vjeru-
jemo da će biti gotovi i ranije – najavio je direktor 
Vlašić. 

- Ovo je trenutno najveći komunalni projekt u 
Varaždinskoj županiji, ne računajući grad Varaždin 
– istaknuo je župan Varaždinske županije Predrag 
Štromar i izrazio zadovoljstvo što su na radovima an-
gažirane tvrtke s ovog područja.

- Vjerujem da će biti sve više ovakvih projekata 
i radova, a time i sve više zaposlenih – zaključio je 
župan Predrag Štromar. 

Središte Lepoglave ovog je ljeta bilo veliko gradilište

Gradonačelnik Škvarić potpisao je ugovor o izgradnji 
pročistača u Kamenici

U Lepoglavi održana tribina o 
gospodarenju otpadom

Otpad se mora selektirati
Smanjenje količine otpada najučinkovitiji je način rješavanja 

problema gospodarenja otpadom. Da bi se ostvario taj preduvjet, 
važno je utjecati na svijest građana, ali ih i educirati kako postupati 
s nastalim otpadom. 

Upravo se o tome, u velikom dijelu, govorilo na tribini koju je pod 
nazivom "Gospodarenje otpadom na području grada Lepoglave", u 
lepoglavskom Domu kulture, organizirao Grad Lepoglava. Zamjenik 
gradonačelnika grada Lepoglave Hrvoje Kovač, voditelj gradskog 
pododsjeka za komunalno redarstvo Dalibor Husnjak i predstavnica 
komunalne tvrtke IVKOM Mirjana Skroza, govorili su u o zakonskim 
obavezama građana u postupanju otpadom te o potrebi njegova 
selektiranja. Predstavnica koncesionara, kojemu su povjereni po-
slovi zbrinjavanja otpada na području grada Lepoglave, posebno je 
objasnila na koji će način građani ubuduće morati selektirati otpad. 
Uz kante za otpad, građani će posebne vrste otpada, kao što su 
staklo, papir i plastika, u svojim domaćinstvima skupljati u posebne 
vreće koje će im dodijeliti koncesionar. Građane je posebno zani-
mala cijena zbrinjavanja selektiranog otpada, odnosno - moguće 
povećanje računa za otpad. Iako odgovor na to pitanje još uvijek 
nije moguće dati, budući se očekuje uredba Vlade, Mirjana Skroza iz 
tvrtke IVKOM, iskazala je sumnju u neku značajniju promjenu cijene.  

KOMUNALKOMUNALKOMUNALkomunalna investicija na području Varaždinske županijeKOMUNALkomunalna investicija na području Varaždinske županije
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Grad Lepoglava i Varaždinska županija sufi nanciraju 
nabavku školskih udžbenika

Obrazovanje – visoko na listi prioriteta 
  Grad Lepoglava uključio se u projekt Varaždinske županije "Udžbenici u školskoj knjižnici" koji 

će osnovnoškolcima s područja Varaždinske županije osigurati jeftinije udžbenike.

Naime, Varaždinska će županija nabavku udžbe-
nika osnovnoškolcima od 5. do 8. razreda fi nancirati 
s po 200 kuna po učeniku. Ti će novci biti dodijeljeni 
školama koje će samostalno odlučiti koji će udžbenici 
biti plaćeni tim iznosom i tako biti besplatni za učenike. 
U projekt su se uključili i brojni gradovi i općine s 
područja Varaždinske županije, o čemu je javnost 
izvještena na novinskoj konferenciji održanoj u Va-
raždinu, gdje su se, predvođeni županom Predragom 
Štromarom, okupili načelnici i gradonačelnici općina 
i gradova koji će sudjelovati u projektu. Većinom je 
riječ o općinama i gradovima u kojima je na vlasti Ku-
kuriku koalicija, odnosno Hrvatska narodna stranka. 

Među njima je i Grad Lepoglava, koji će na-
vedenom iznosu Županije, za nabavku udžbenika 
učenicima s područja grada Lepoglave pridoda-
ti još 200 kuna, odnosno 100 kuna za nabavku 
udžbenika učenicima od 5. do 8. razreda, te 100 
kuna za nabavku udžbenika učenicima od 1. do 4. 
razreda. Tako će roditelji učenika s područja gra-
da Lepoglave koji će krenuti u peti, šesti, sedmi 
ili osmi razred, uštedjeti ukupno 300 kuna, a ro-
ditelji djece koji polaze niže razrede - 100 kuna.
 Želeći dogovoriti detalje oko gradskog finan-
ciranja nabavke djela udžbenika za djecu s 

gradskog područja, gradonačelnik grada Lepo-
glave Marijan Škvarić održao je sastanak s ravna-
teljima triju osnovnih škola s gradskog područja.
- Za fi nanciranje nabavke svih udžbenika za sve 
osnovnoškolce s područja Grada trebalo bi nam oko 
580 tisuća kuna, dok će ovakvim sufi nanciranjem 
nabavke djela udžbenika Grad izdvojiti 67 tisuća 
kuna – rekao je gradonačelnik Škvarić, dogovarajući 
detalje oko nabavke udžbenika. 

- Jamčimo da će onima koji stvarno nemaju 
mogućnosti djetetu osigurati knjige, Grad Lepoglava 
pomoći da njihova djeca dobiju udžbenike, budući je 
obrazovanje visoko na listi gradskih prioriteta. Potvr-
đuju to i brojna druga gradska ulaganja u obrazova-
nje  – sufi nanciranje rada školske kuhinje, prijevoza 
i škole plivanja, zatim izgradnja i obnova školskih 
objekata gradskim novcem, nagrade učenicima 
i mentorima te druge gradske potpore usmjerene 
povećanju obrazovnog standarda na gradskom po-
dručju – istaknuo je gradonačelnik Škvarić.

Lepoglavska osnovna škola prva u 
Hrvatskoj u kojoj su proradile dizalice topline

Sustav štedi i do 40 posto energije
  Osnovna škola Ante Starčevića u Lepoglavi prva je osnovna škola u Hrvatskoj u kojoj će se učenici grijati zahvaljujući dizalicama topline.

Riječ je o sustavu koji iskorištava sunce kao 
neiscrpan izvor energije koristeći pri tom električ-
nu energiju za preusmjeravanje topline iz okoliša u 
objekt.

- Takvo preusmjeravanje troši znatno manje 
električne energije u odnosu na druge načine grija-
nja ili hlađenja. Primjerice, da bi se zagrijao prostor 
dizalici topline potrebno je samo 25 posto električne 
energije u odnosu na električnu grijalicu za isti zada-
tak – pojasnio je voditelj projekta Damjan Županić.

Dizalice topline u rad je pustio gradonačelnik 
grada Lepoglave Marijan Škvarić, koji je tom prigo-
dom istaknuo kako i ovaj projekt potvrđuje orijenti-
ranost grada Lepoglave prema obnovljivim izvorima 
energije, povećanju energetske učinkovitosti i zaštiti 
okoliša.

- Tu našu orijentiranost potvrđuju već ranije 
ugrađeni fotopaneli u lepoglavskoj osnovnoj školi 
i ugradnja ovakvih sustava u obiteljskim kućama, 
zatim projekt ugradnje fasada i stolarije, također 

na obiteljskim kućama. Tu je i projekt postavljanja 
energetski učinkovite javne rasvjete na gradskom 
području. Pored toga, u našoj poduzetničkoj zoni 
gradi se jedna od najvećih solarnih elektrana u Hr-
vatskoj – podsjetio je na neke od projekta gradona-
čelnik Škvarić.

Uz ekonomsku isplativost, odnosno ostvarenu 
uštedu od 35 do 40 posto, ovaj sustav grijanja ugra-
đen u osnovnoj školi u Lepoglavi ima i edukativnu 
komponentu.

- Naši će učenici zahvaljujući ovom projektu 
imati prilike, nakon ugradnje fotopanela, spoznati 
daljnje velike mogućnosti iskorištavanja obnovljivih 
izvora energije – zadovoljno je istaknuo ravnatelj OŠ 
Ante Starčevića - Ratko Tomić.

- Vrijednost projekta je 650 tisuća kuna, od čega 
Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost fi -
nancira 60 posto, a ostatak Varaždinska županija i 
Ministarstvo gospodarstva – rekao je o fi nancijskoj 
konstrukciji projekta njegov voditelj Damjan Županić, 
dodavši da se povrat investicije očekuje već nakon 
pet i pol godina. 

Puštanju u rad prve dizalice topline u jednoj od 
škola u Hrvatskoj prisustvovali su i predstavnici tvrt-
ke Ekoplan sustavi d.o.o. kojoj su povjereni radovi 
na ugradnji.

Grad je za nabavku udžbenika za 
osnovnoškolce osigurao 67 tisuća 
kuna

ULAGANJAULAGANJAULAGANJA

Dizalice topline u rad je pustio gradonačelnik grada Lepoglave Marijan Škvarić

Učenicima OŠ Izidora Poljaka 
uručene nagrade Grada Lepoglave

Svečanost u Višnjici
- Samo put popločen znanjem sigurno će vas 

odvesti dalje. Taj vam se put možda čini težak, ali 
nije, jer iza vas stoje vaši roditelji, učitelji i Grad 
Lepoglava, koji kontinuirano ulaže u obrazovanje – 
istaknuo je gradonačelnik grada Lepoglave Marijan 
Škvarić, čestitavši učenicima osmih razreda i sudi-
onicima školskih natjecanja iz Osnovne škole Izidora 
Poljaka.

Na svečanosti upriličenoj u višnjičkoj školi, učeni-
cima završnog razreda uručene su svjedodžbe, dok su 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić i njegov za-
mjenik Hrvoje Kovač, učenicima i njihovim mentorima, 
koji su tijekom protekle školske godine sudjelovali na 
natjecanjima, uručili novčane nagrade i knjige na dar.
- Već devet godina Grad Lepoglava potiče izvrsnost 
nagrađujući, kao i ovom prilikom, učenike koji su 
sudjelujući na školskim natjecanjima ostvarili zapa-
ženije rezultate – pojasnio je gradonačelnik Škvarić, 
pohvalivši projektnu orijentiranost škole zahvaljujući 
kojoj će, uz fi nancijsku potporu Ministarstva branitelja, 
Grada Lepoglave i Varaždinske županije, ove godine 
biti ugrađena pokretna rampa za invalidne osobe.
- Lijepo je biti učitelj, ali ponekad i teško. No, lakše je 
kada znate da iza vas stoji netko, kao u našem sluča-
ju, Grad Lepoglava – zahvalila je na gradskoj potpori, 
ravnateljica višnjičke škole Slavica Cingesar, oprostivši 
se pri tom, u ime svih djelatnika škole, s učenicima 
osmog razreda.
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Planira se uređenje dijela korita 
potoka Borje i Šumec

Nastavljaju 
se radovi na 
komunalnom 
uređenju

  Grad Lepoglava reagirao je na pritužbe gra-
đana vezane uz uređivanje pojedinih vodotoka 
te je zbog utvrđivanja nadležnosti i planiranja 
njihove sanacije kontaktirao Hrvatske vode, čija 
je predstavnica, sa zamjenikom gradonačelnika 
Hrvojem Kovačem, obišla lokacije na koje su 
upozorili građani - potok Borje u predjelu Geč-
kovca i potok Šumec na raskrižju Patačićeve i 
Zagorske ulice.

- Grad će kroz program radova za opće dobro 
očistiti obalu uz korita, dok će ih Hrvatske vode, uko-
liko to bude potrebno, sa svojim strojevima dodatno 
urediti. Time ćemo riješiti pitanje komunalne uređe-
nosti, ali i daljnje nadležnosti – istaknuo je nakon 
obilaska terena zamjenik gradonačelnika Kovač, i 
dodao da su vlasnici parcela kroz koje teče potok 
dužni održavati njegovo korito. 

U planiranom roku otklonjene posljedice klizanja tla

Sanirano klizište u Kameničkom Podgorju
  Kako je i najavio investitor - Županijska uprava za ceste, klizište na županijskoj prometnici 

u Kameničkom Podgorju sanirano je i s prvim danom nove školske godine školski je autobus 
nesmetano prometovao trasom koja je bila zatvorena zbog sanacije klizišta.

Ostalo je još samo da se sanirani dio prometnice 
i asfaltira, što će, ističu u Županijskoj upravi za ce-
ste, biti odrađeno u sljedećih desetak dana, ovisno 
o vremenskim uvjetima.

- Iako nam vremenski uvjeti – kiša koja je ne-
prestano padala, nisu išli na ruku i u velikoj su nam 
mjeri otežavali radove, uspjeli smo sanirati klizište u 
planiranom roku – istaknuo je ravnatelj Županijske 
uprave za ceste Tomislav Osonjački, koji je s lepo-
glavskim gradonačelnikom Marijanom Škvarićem 
obišao sanirano klizište u Kameničkom Podgorju.

- Kao što je bilo dogovoreno, s početkom nove 
školske godine djeca s ovog područja grada Lepo-
glave u školu su krenula autobusom, budući su u 
roku odrađeni radovi na sanaciji klizišta zbog kojeg 
je promet u ovom djelu Kameničkog Podgorja bio 
u prekidu – zadovoljno je istaknuo gradonačelnik 
grada Lepoglave Marijan Škvarić, i naglasio da se 
unatoč otežanim uvjetima rada na koje se nije moglo 
utjecati, a to su nepovoljni vremenski uvjeti, podu-
zelo sve od strane investitora i Grada Lepoglave da 
bi se građanima s područja Kameničkog Podgorja 
ponovno osigurali optimalni uvjeti za nesmetanu pro-
metnu komunikaciju. 

- Pohvale Županijskoj upravi za ceste kao in-
vestitoru, i izvođaču radova - Huđek niskogradnji iz 
Petrijanca, koji su radeći vikendima i uz veliki trud, 
unatoč nepovoljnim vremenskim uvjetima koji su im 

znatno otežavali radove, uspjeli klizište sanirati u 
roku – istaknuo je gradonačelnik Škvarić.

Međutim, sa završetkom navedenih radova nije 
završena sanacija klizišta na području grada Le-
poglave. Uskoro bi trebala krenuti sanacija klizišta 
Strupari – Glažari. Riječ je o klizištu koje je oštetilo 
lokalnu prometnicu, također na području Kamenič-
kog Podgorja, a koje će sanirati Grad Lepoglava, 
za što će iz gradskog proračuna biti izdvojeno 610 
tisuća kuna.

- Natječaj za izbor izvođača radova je proveden. 
Ostalo je sačekati žalbeni rok i ukoliko neće bit žalbi, 
uskoro će se krenuti u sanaciju klizišta Strupari – 
Glažari – otkrio je gradonačelnik Škvarić i podsjetio 
da je Grad Lepoglava, unatoč činjenici da je riječ o 
nepredviđenoj elementarnoj nepogodi, zahvaljujući 
dobrom planiranju, uspio u proračunu osigurati sred-
stva za sanaciju klizišta kojih je na području Grada 
Lepoglave nekoliko i koja bi trebala biti sanirana prije 
kraja ove godine.

Grad Lepoglava uklonio posljedice
novih klizanja tla 

Najvažnije je pomoći građanima
  Česte kišne oborine stvorile su uvjete za aktiviranje novih klizišta na području grada 

Lepoglave.

Do klizanja tla došlo je na području Višnjice, 
u Muričevcu, Viletincu i Kameničkom podgor-
ju, o čemu su građani obavijestili gradske službe 
koje su izašle na teren, utvrdile stanje i dogovo-
rile aktivnosti vezane za uklanjanje nastalih po-
sljedica, u većini slučajeva odrona zemlje koji su 
zatrpali neke putove. Najkritičnije je bilo u Višnjici 
– u Gornjoj Višnjici i Zalužju, gdje je zemlja otkli-
zala na dva lokalna puta i učinila ih neprohodnima.
- Po dojavi građana o nastanku klizišta u Gradu 

Lepoglavi brzo smo reagirali i dogovorili aktivnosti 
sanacije, odnosno uklanjanja zemlje koja je zatrpala 
putove – rekao je zamjenik lepoglavskog grado-
načelnika Hrvoje Kovač, i pri tom zahvalio vlasni-
cima privatnih parcela na razumijevanju i suradnji 
kod uklanjanja posljedica najnovijeg klizanja tla.
- Na žalost, ovo su nepredvidivi događaji i nepla-
nirani troškovi za Grad. To je ulaganje kojim nešto 
vraćamo u prijašnje stanje No, moramo pomoći gra-
đanima što i činimo – istaknuo je Kovač.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Klizišta su uzrokovala velike štete na području Lepoglave

Klizište u Kameničkom Podgorju sanirano je u planiranom roku -  prije početka nove školske godine

Korita potoka u Lepoglavi bit će primjereno uređena

Uskoro bi trebala započeti sanacija 
klizišta Strupari – Glažari, koje 
će sanirati Grad Lepoglava, za 
što će iz gradskog proračuna 
biti izdvojeno 610 tisuća kuna
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U Mažuranićevoj ulici u Lepoglavi svijetli nova javna rasvjeta

Više svjetla uz manju potrošnju
  Mažuranićevu ulicu u gradu Lepoglavi od nedavno noću rasvjetljava energetski učinkovita javna 

rasvjeta. 

Naime, nakon rekonstrukcije niskonaponske mre-
že koju je obavila Hrvatska elektroprivreda, u ovoj je 
ulici postavljena kandelaberska rasvjeta s ukupno 36 
rasvjetnih stupova, s rasvjetnim tijelima koja ispunja-
vaju sve uvjete energetski učinkovite javne rasvjete.  

- Uspješno smo završili projekt rekonstrukcije 
niskonaponske mreže u Mažuraničevoj ulici, u Mje-
snom odboru Purga, koji je vrijedan nešto manje od 
400 tisuća kuna. To je projekt koji smo realizirali s 
varaždinskom Elektrom, pri čemu je Elektra napra-
vila rekonstrukciju niskonaponske mreže i izgradila 
trafostanicu. Tim je zahvatom domaćinstvima u ovom 
dijelu grada osiguran kvalitetan napon. Ujedno se po-

moglo i gospodarstvenicima koji se nalaze u ovoj ulici, 
budući je kvalitetan napon došao i do njih – istaknuo 
je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić.

Postavljanje energetski učinkovitih rasvjetnih tijela 
javne rasvjete nastavit će se na cijelom gradskom po-
dručju, budući je Gradu Lepoglavi od Fonda za zaštitu 
okoliša i energetske učinkovitosti odobren projekt po-
stavljanja energetski učinkovite javne rasvjete. 

- Sve lampe koje ćemo postaviti također će 
zadovoljavati uvjete energetski učinkovite javne 
rasvjete, a bit će postavljene na svakom stupu i 
svijetliti tijekom cijele noći – naglasio je gradona-
čelnik Škvarić.

Korisnici socijalne pomoći s 
područja grada Lepoglave 
počeli raditi za opće dobro

Uređuju zelene 
površine

  Nakon provedenih priprema koje su obu-
hvatile informiranje i edukaciju, s radom su za 
opće dobro u gradu Lepoglavi počeli korisnici 
socijalne pomoći. 

Koristeći zakonske mogućnosti Grad Lepoglava 
je u suradnji s Centrom za socijalnu skrb Ivanec za 
sve radno sposobne korisnike socijalne pomoći sa 
svog područja organizirao opće koristan rad. On se 
odnosi samo na radno sposobne korisnike socijalne 
pomoći koji su u Lepoglavi angažirani na uređenju 
javnih površina u gradskom vlasništvu.

- Svi angažirani na radovima za opće dobro 
prošli su edukaciju zaštite na radu te su osigurani od 
nezgoda koje im se mogu dogoditi prilikom dolaska 
na rad, tijekom rada i odlaska kućama – pojasnio je 
zamjenik lepoglavskog gradonačelnika Hrvoje Ko-
vač, dodavši kako su im za rad osigurani alati te dio 
radne odjeće.

Na početku, formirane su tri grupe s gradskih 
područja orijentiranih centru Lepoglave, koje trenut-
no uređuju gradske javne površine, ali će po potrebi 
pomagati i nemoćnim korisnicima socijalne pomoći, 
odrađujući tako, zakonom propisanih, od minimalnih 
30 do maksimalnih 90 sati mjesečnog rada za opće 
dobro.

- Grupe formiramo prema mjestu stanovanja 
tako da će korisnici s područja Lepoglave uglav-
nom raditi u Lepoglavi, oni s područja Kamenice 
u Kamenici, a oni s višnjičkog područja u Višnjici. 
Na taj ćemo način smanjiti troškove njihovog puto-
vanja – dodao je Kovač, istaknuvši kako će dio na 
radu za opće dobro angažiranih korisnika socijalne 
pomoći biti upućen na osposobljavanje za rad s 
određenim alatima, što će ih učiniti konkurentniji-
ma u traženju posla.

Lepoglava ponovo uspješna na natječaju 
Fonda za zaštitu okoliša

Novih 1,5 milijuna kuna 
za energetski učinkovitu 
javnu rasvjetu 

  Grad Lepoglava i dalje uspješno koristi sredstva Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost za sufi nanciranje vlastitih projekata povećanja energetske učinkovitosti.

Nakon što su u Gradu uspješno odradili na-
tječaj za povećanje energetske učinkovitosti na 
obiteljskim kućama, zahvaljujući kojem je 74 do-
mova građana na području grada Lepoglave dobilo 
novu fasadu ili stolariju, te osigurali sredstva od 
oko 300 tisuća kuna za zamjenu 271 stare lampe 
javne rasvjete novima u 17 gradskih ulica, ovih su 
dana na gradsku adresu stigli rezultati još jednog 
natječaja Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost na kojem je Gradu Lepoglavi odo-
breno sufi nanciranje nastavka zamjene postojeće 
javne rasvjete na gradskom području energetski 
učinkovitom.

Projekt je vrijedan ukupno milijun i 534 tisuće 
kuna, od čega će Fond za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost osigurati 906 tisuća kuna, 
odnosno 60 posto sredstava.

- Nastavljamo s projektima energetske učin-
kovitosti koji u konačnici ostvaruju uštedu Gradu i 
samim građanima, ali kojima ujedno čuvamo naš 

okoliš. Za te projekte, kao i ostale koje Grad Le-
poglava planira ili ih je počeo realizirati, sredstva 
osiguravamo putem natječaja, kako onih resor-
nih ministarstava, tako i onih Europske unije, što 
dodatno rasterećuje naš proračun, a daje snažan 
zamah razvoju našeg grada – istaknuo je grado-
načelnik grada Lepoglave Marijan Škvarić.

Zahvaljujući novoj potpori Fonda za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost, do polovice 
iduće godine na javnoj rasvjeti na području grada 
Lepoglave bit će zamijenjeno još 770 starih ra-
svjetnih tijela novim, energetskim učinkovitijima, 
što je znatno više od polovice svih rasvjetnih tijela 
javne rasvjete na gradskom području. Zahvaljujući 
energetski učinkovitoj javnoj rasvjeti na godišnjoj 
će se razini ostvarivati oko 30 posto uštede elek-
trične energije, te time dodatno rasteretiti gradski 
proračun. Pored toga, postavljanjem novih rasvjet-
nih tijela smanjit će se negativni utjecaj rasvjete na 
okoliš i smanjiti svjetlosno onečišćenje.

MOZAIKMOZAIKMOZAIK

Postavljanje energetski učinkovite javne rasvjete nastavit će se na cijelom gradskom području

Korisnici socijalne pomoći ovog ljeta rade na uređenju zelenih 
površina u Lepoglavi

Radno sposobni korisnici socijalne 
pomoći u Lepoglavi su angažirani na 
uređenju javnih površina u gradskom 
vlasništvu
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Čipkarice i čelni ljudi grada Lepoglave na 
čipkarskim festivalima u Idriji i Pagu 

Čipka povezuje gradove
  Lepoglavu s gradom Pagom i slovenskom općinom Idrijom povezuje - čipka. Gradovi su to koji, baš kao i Lepoglava, svoju čipkarsku 

baštinu predstavljaju na svojim čipkarskim festivalima - Međunarodnom festivalu čipke u Pagu i Festivalu idrijske čipke.

Zahvaljujući suradnji Lepoglave s Pagom i 
Idrijom već se godinama pruža mogućnost za 
predstavljanjem lepoglavske čipke i sudjelovanje 
lepoglavskih čipkarica na njihovim čipkarskim fe-
stivalima koje su, za njihova nedavna održavanja, 

posjetili lepoglavski turistički djelatnici i čelni ljudi 
grada Lepoglave. 

Gradonačelnik Marijan Škvarić se u vrije-
me Festivala idrijske čipke susreo s čelnim lju-
dima općine Idrija, s kojom je prije dvije godine 

Lepoglava potpisala i povelju o bratimljenju. 
Bila je to prigoda i za razgovor o daljnjoj su-
radnji ovih dviju jedinica lokalne samouprave. 
Isto tako, o daljnjoj je suradnji, koja bi također mo-
gla rezultirati bratimljenjem dviju jedinca lokalnih 
samouprava, za službenog je posjeta Pagu, a povo-
dom otvaranja tamošnjeg Međunarodnog festivala 
čipke, s čelnim ljudima Paga razgovarao zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje Kovač. 

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Zahvaljujući čipki Lepoglava sve uspješnije surađuje s Idrijom i Pagom

Na otoku Pagu je ove godine održan 5. Međunarodni festival 
čipke

Japanske novinarke dio priče o 
Hrvatskoj posvetile i Lepoglavi

Oduševljene 
ljepotom 
lepoglavske čipke

  Nakon Richarda Hammonda i Jamesa Maya, voditelja mega popularnog automobilističkog 
serijala – Top Gear, Lepoglavu je ovoga ljeta posjetila i novinarska ekipa iz dalekog Japana kako bi 
snimila priču o lepoglavskoj čipki koja će biti dio reportaže o  Hrvatskoj.

- U Hrvatsku smo došle jer je prekrasna zemlja o 
kojoj ćemo napraviti reportažu, i to za desetu godišnjicu 
izlaženja našeg magazina. U njemu će se naći i lepo-
glavska čipka koja je zaista čarobna – otkrila je Keiko 
Miyata iz Japana, koja je zajedno sa svojim suradni-
cama snimala lepoglavske čipkarice koje su društvu 
japanskog modela izrađivale lepoglavsku čipku.

S poviješću lepoglavskog čipkarstva gošće 
iz Japana upoznale su se u Muzeju čipke koji su 
razgledale u pratnji svojih domaćina - predsjedni-
ka Udruge Ekomuzej Lepoglava Dejana Bjelivuka 
i upraviteljice Zadruge Lepoglavske čipke Karmen 
Šoštarić, ne skrivajući oduševljenje njenom ljepotom 
i tradicijom.

Predstavljanje Grada Lepoglave na Šokolijadi u Ninu

Lepoglavski izlagači obogatili ponudu
  U organizaciji Turističke zajednice grada Lepoglave i Agro-turističkog klastera, na 12. šokolijadi 

u Ninu predstavljena je ponuda grada Lepoglave.  

Ninska Šokolijada jedinstvena je gastro - ma-
nifestacija kojoj je u glavnoj ulozi najpoznatija de-
licija ninskog kraja - šokol. Riječ je suhomesnatom 
proizvodu čiji začeci pripreme sežu u 17. stoljeće, 
a koji se priprema od mesa svinjske vratine, slično 
kao i pršut. Manifestacija započinje još u siječnju 
podjelom mesa prijavljenim natjecateljima, a završa-
va u srpnju na Šokolijadi, odabirom i proglašenjem 
najboljih šokolara.

Želeći obogatiti turističku ponudu tijekom završ-
ne manifestacije, Turistička zajednica grada Nina i 
ove je godine, na adrese Turističke zajednice grada 
Lepoglave i Agro-turističkog klastera, uputila poziv 
za gostovanje izlagača iz grada Lepoglave. Tako su u 
Ninu svoju ponudu predstavili Čipkarsko društvo Da-
nica Bresler, Udruga Lepoglavski ahat, Preša - obrt 
za proizvodnju tradicionalnih suvenira, OPG Murić i 
Ugostiteljsko seljačko gospodarstvo Držaić.

Lepoglava pomaže 
poplavljenim krajevima

Pomoć i Slavonskom 
Šamcu

Pozivu Općine Slavonski Šamac, koja je stradala 
u katastrofalnim poplavama, da joj se pomogne u 
sanaciji štete i normalizaciji života, odazvao se Grad 
Lepoglava, čije je izaslanstvo, predvođeno grado-
načelnikom Marijanom Škvarićem, posjetilo ovu 
slavonsku općinu. 

Tom je prigodom  uručena i donacija - trimer, 
agregat, koji je doniralo Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Kamenica, te set nogometnih lopti i marke-
ra - dar lepoglavske škole tamošnjoj osnovnoj školi.

- Uz pomoć koju smo osobno dopremili ovom 
prilikom, odmah nakon što su katastrofalne popla-
ve pogodile područja uz rijeku Savu, Grad Lepoglava 
je Općini Slavonski Šamac i Gradu Petrinji pomogao 
uplatom novčane pomoći – podsjetio je lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić, i istaknuo kako se 
Grad Lepoglava, u okviru svojih mogućnosti, oda-
ziva pozivu za pomoć kod elementarnih nepogoda.
U izaslanstvu Grada Lepoglave koje je posjetilo 
Slavonski Šamac bili su i zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač, predsjednik i tajnik DVD-a Kameni-
ca Zorislav Rodek i Mario Canjuga te predsjednik 
Savjeta mladih grada Lepoglave Mario Žuliček. Sa 
svojim su domaćinima razgovarali o mogućnosti-
ma buduće suradnje na zajedničkim projektima 
te suradnji volontera, mladih, škola i vatrogasaca.  
- Prijatelji se poznaju u nevolji, a vi ste se pokazali 
kao pravi prijatelji – zahvalila je na pomoći načelnica 
općine Slavonski Šamac - Vera Bošnjak.
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Početkom srpnja završila trodnevna 
manifestacija – Lepoglavski dani

Raznolik program pobudio je 
veliko zanimanje publike 

  Nakon tri dana ispunjenih brojnim događanjima, u Lepoglavi je završila trodnevna zabavno – turistička manifestacija - Lepoglavski dani. 

Ova atraktivna priredba počela je u petak, 4. 
srpnja, otvorenjem fi latelističke izložbe  “Lepoglavi s 
ljubavlju”, koju je postavio Klub mladih fi latelista Tra-
košćan – Filatelistička radionica Lepoglava, a otvorio 
ju je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić.

- U poštanskim se markama krije moć, jer one 
spajaju kontinente – istaknuo je tom prilikom gra-
donačelnik Škvarić, i izrazio ponos što je upravo 
Lepoglava čest motiv na poštanskim markama. - 
Lepoglava može biti ponosna na broj poštanskih ma-
raka sa svojim motivom. Brojni veći gradovi nemaju 
privilegiju imati takvog ambasadora koji Lepoglavu 
predstavlja svijetu – rekao je prilikom otvaranja 
izložbe predstavnik Filatelističkog saveza Hrvatske 
Ivan Drašković. Otvorenje filatelističke izložbe u 
glazbenom je dijelu upotpunio ženski pjevački zbor 
Collegium artisticum. 

Nakon otvorenja fi latelističke izložbe, u parku na 
glavnoj pozornici, godišnji je koncert održala Limena 
glazba Lepoglava. Vrsni lepoglavski glazbenici više 
od sat vremena zabavljali su okupljenu publiku ra-
znovrsnim i zanimljivim repertoarom, potvrdivši još 
jednom svoju kvalitetu.  Prvi dan manifestacije za-
vršen je koncertom glazbenog sastava - Vatrogasci. 
Program drugog dana manifestacije započeo je otvo-
renjem 12. sajma turizma, enogastronomije i proi-
zvoda starih zanata, zatim 6. susreta vina z bregov, 
izložbe malih životinja te 18. likovne stvaraonice i 10. 
učeničke radionice “Na Rangerovu putu”. Dok su izla-

gači posjetiteljima predstavljali svoj rad i proizvode, 
likovni su umjetnici stvarali umjetnička djela koja su 
se kasnije mogla razgledati u izložbenom prostoru 
lepoglavskog Doma kulture. Posjetitelji su imali pri-
liku uvjeriti se i u kvalitetu vina nastalih na području 
grada Lepoglave. Prije njih to su prilikom ocjenjivanja 
svih izloženih vina učinili stručni ocjenjivači koji su im 
dodijelili 13 zlatnih i čak 30 srebrnih medalja.

Organizirane su i dječje igre tijekom kojih su 
se mališani družili s Ledo-medom i tražili s njim 
skriveno blago u parku. Drugog dana Manifestacije 
održana su i dva memorijala u spomen na poginule 
lepoglavske branitelje – Memorijalni rukometni tur-
nir Dragutin Godinić Badžo i Vatrogasni kup “Kos 
– Ledinščak”. Uoči njihova održavanja, kod spomen 
obilježja na groblju u Lepoglavi, položeni su vijenci 
i upaljene svijeće. - Na ovaj način odajemo počast 
našim poginulim braniteljima, čuvajući spomen na 
njih – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škarić, dok 

je njegov zamjenik Hrvoje Kovač zahvalio herojima 
koji su omogućili da se ovakve manifestacije, kao što 
su Lepoglavski dani, mogu organizirati u slobodnoj 
Hrvatskoj. Na središnjoj pozornici u Gradskom parku 
koncert u smiraj drugog dana trajanja manifestacije 
održao je Tamburaški orkestar Biseri iz Kamenice, 
dok su sudionice Zumba partya podigle atmosferu 
koju je nakratko ohladila kiša. S prestankom kiše, 
atmosferu su ponovno zagrijali Kumovi. Posljednji 
dan Lepoglavskih dana obilježile su 1. lepoglavske 
zabavne igre na kojima je nastupilo devet ekipa iz 
devet gradskih naselja, koje su se natjecale u osam 
zanimljivih i zabavnih disciplina. Najbolja je pri tom 
bila ekipa Višnjice, drugo mjesto osvojila je Lepo-
glavska Ves, treće Purga, a od četvrtog do devetog 
mjesta poredale su se Lepoglava, Kamenica, Žarov-
nica, Kameničko Podgorje, Očura te Viletinec – Vuli-
šinec.  Paralelno s Lepoglavskim zabavnim igrama, 
tijekom nedjelje, održani su sajmovi i izložbe. Aktivni 
su u predstavljanju svojih aktivnosti bili lepoglavski 
vatrogasci. Za sve su posjetitelje otvorili vrata svog 
vatrogasnog doma i organizirali besplatnu vožnju 
vatrogasnim vozilima. Odradili su i pokaznu vatro-
gasnu vježbu simulacije gašenja gradske vijećnice. 
Na vježbi su im se pridružili i vatrogasci iz sloven-
skog Tržiča.

Tijekom sva tri dana posjetitelje je Lepoglavom 
na turistički razgled besplatno vozio oldtimer auto-
bus. Na samom kraju Lepoglavskih dana, nastupio 
je DJ Žac stavivši “točku na i” uspjele manifestacije 
koja je u tri dana ponudila brojna događanja i sadr-
žaje koji su u Gradski park u Lepoglavi, gdje je bio 
epicentar zbivanja, privukli brojne posjetitelje.   Ovo-
godišnje Lepoglavske dane, pod pokroviteljstvom 
Grada Lepoglave, pripremili su Turističko kulturno 
– informativni centar, organizator manifestacije, i su-
organizatori - Turistička zajednica grada Lepoglave i 
Agro – turistički klaster Lepoglava.  

LEPOGLAVSKI DANILEPOGLAVSKI DANILEPOGLAVSKI DANIPočetkom srpnja završila trodnevna LEPOGLAVSKI DANIPočetkom srpnja završila trodnevna 
manifestacija – Lepoglavski daniLEPOGLAVSKI DANImanifestacija – Lepoglavski dani

Posebna atrakcija Lepoglavskih dana bila je besplatna vožnja oldtimer autobusom

Veliko zanimanje posjetitelja za izloške na sajmu starih zanata

Promenadni koncert na lepoglavskim ulicama

Prve Lepoglavske zabavne igre obilježile su posljednji dan Lepoglavskih dana

Na ovogodišnjim Lepoglavskim 
danima organizirane su i 1. 
lepoglavske zabavne igre, na 
kojima je nastupilo devet ekipa 
iz devet gradskih naselja, koje su 
se natjecale u osam zanimljivih i 
zabavnih disciplina
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Grad Lepoglava obilježio 
Dan antifašističke borbe

Odana počast 
žrtvama fašističkog 
terora

  Položivši vijence na Spomen groblju u Le-
poglavi, izaslanstvo Grada Lepoglave, u kojem 
su bili gradonačelnik Marijan Škvarić, njegov 
zamjenik Hrvoje Kovač i predsjednik Gradskog 
vijeća Robert Maček, odalo je počast žrtvama 
fašističkog terora, te tako obilježilo Dan antifa-
šističke borbe.

- Ovo mjesto trajni je podsjetnik na zlo koje je fa-
šizam donio, ali i upozorenje da se takvo što više ne 
smije dogoditi – rekao je tom prilikom gradonačelnik 
Škvarić i podsjetio kako je tada na području okupira-
ne Europe, upravo u Hrvatskoj, 22. lipnja 1941. go-
dine, započeo oružani otpor i borba protiv fašizma.
Vijenci su, uz nazočnost predstavnika Saveza anti-
fašističkih boraca podružnice Lepoglava, položeni 
i kod antifašističkih spomen obilježja u Kamenici 
i Višnjici te uz zid zatvorskog zida u Parku žrtava 
fašizma.

Na Dan državnosti Republike Hrvatske

Spomen na povijesnu odluku Hrvatskog sabora 
  Izaslanstvo grada Lepoglave na čelu s gradonačelnikom Marijanom Škvarićem, u povodu Dana državnosti, kod centralnog je križa na gradskom 

groblju u Lepoglavi, koji je podignut u spomen na poginule lepoglavske branitelje, upalilo je svijeće i položilo vijenac. 

Odajući počast sugrađanima koji su braneći Hrvatsku dali svoje živote, 
gradsko je izaslanstvo, u kojem su bili i zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač, 
predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček te gradski vijećnici i predsjednici 
gradskih mjesnih odbora, obilježilo dan kada je prije 23 godine - 25. lipnja 

1991., Hrvatski sabor donio odluku o samostalnosti i suverenosti Republike 
Hrvatske. - Na dan kada je donesena povijesna odluka o hrvatskoj samostalno-
sti s posebnim se pijetetom moramo prisjetiti naših poginulih branitelja kojima 
moramo zahvaliti što danas možemo slaviti ovaj dan - Dan državnosti – rekao 
je gradonačelnik Škvarić.  Gradsko izaslanstvo počast poginulim braniteljima 
odalo je uz zvuke mirozova. 
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SPOMENICASPOMENICASPOMENICAU Kamenici 
proslavljeno Bartolovo

Misno slavlje vodio 
kotorski biskup

  Kamenička župa svetog Bartola apostola proslavila je u nedjelju, 24. kolovoza, blagdan 
svog nebeskog zaštitnika.

Uoči središnjeg misnog slavlja, koje je u ka-
meničkoj župnoj crkvi, u koncelebraciji s brojnim 
svećenicima, predvodio kotorski biskup monsinjor 

Ilija Janjić, centrom Kamenice prošla je procesija u 
kojoj su, predvođeni Limenom glazbom Lepoglava, 
sudjelovali svećenici, kamenički vatrogasci, lovci, 
kuburaši i gosti iz Austrije i Mađarske, među kojima 
i brojni Gradišćanski Hrvati,  koji već tradicionalno 
na Bartolovo dolaze u Kamenicu s kojom ih veže 
njihov župnik, rodom iz kameničke župe - Zdrav-
ko Gašparić. Svečana povorka zaustavila se kod 
spomen obilježja župljanima poginulima u obrani 
Vukovara, gdje su članovi Koordinacija braniteljskih 
udruga Domovinskog rata gradova Ivanca i Lepogla-
ve upalili svijeće i položili vijence.  Molitvu svetom 
Bartolu u kameničkoj župnoj crkvi brojni su vjernici 
uputili i za vrijeme misnog slavlja, nakon kojeg su u 
čast proslave Bartolova zapucali članovi Kuburaške 
udruge Glasna kubura i njihovi gosti.

Misno je slavlje predvodio kotorski biskup Ilija Janjić

Procesija u Kamenici na blagdan svetog Bartola

Izaslanstvo Grada Lepoglave odalo je počast poginulim lepoglavskim braniteljima

Lepoglavski gradonačelnik i ovom je prigodom istaknuo žrtvu hrvatskih branitelja 
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Grad Lepoglava za sigurnu dječju igru

Postavljena nova dječja igrala 
  U dogovoru s mjesnim odborima i građanima, prema njihovoj želji da se na određenim lokaci-

jama postave igrala za djecu, Grad Lepoglava je na tri mjesta postavio komplet igrala – tobogan, 
ljuljačke i dvostranu penjalicu. 

Pored toga, na dvije su lokacije postavljena 
dodatna igrala koja su upotpunila komplet rani-
je postavljenih igrala za djecu. Na taj je način na 
području grada Lepoglave djeci osigurano još pro-
stora za sigurnu igru te potvrđena dobra suradnja 
Grada, mjesnih odbora i građana. Kompleti novih 
igrala postavljeni su u Mihanovićevoj ulici u centru 
Lepoglave, u Purgi te u Bednjici, dok su dodatna 
igrala postavljena na Trgu prvog hrvatskog sveuči-
lišta u Lepoglavi te u Žarovnici, u kojima će uživati 
tamošnji mališani.

- Sve radimo u suradnji s građanima i mjesnim 
odborima, a u skladu s njihovim potrebama i aspira-
cijama. Primjer takvog rada su i ova igrala koja smo, 
u skladu s gradskim mogućnostima i željama gra-
đana, nabavili i postavili kako bi se djeca mogla što 
sigurnije igrati – istaknuo je zamjenik lepoglavskog 
gradonačelnika Hrvoje Kovač i najavio kako će se i 
iduće godine, na mjestima gdje se ukaže potreba 
postaviti nova igrala za djecu. Za nabavku i postav-
ljanje ovih igrala iz gradskog je proračuna izdvojeno 
57 tisuća kuna.

Tradicionalno druženje 
na Glažarevoj pećini

Jedinstveni pogled s vidikovca

  Vjernici, mještani iz okolnih krajeva te zaljubljenici u prirodu, okupili su se u nedjelju, 20. 
srpnja, na vidikovcu Glažareva pećina na Ravnoj gori, na tradicionalnom druženju koje već četvrtu 
godinu organiziraju mještani Kameničkog Podgorja. Oni su prije nekoliko godina uredili vidikovac s 
kojeg se pruža jedinstven pogled na lepoglavski, ivanečki, klenovnički i varaždinski kraj.

Na 548 metara nadmorske visine kamenički je 
župnik vlč. Dragutin Joč, uz glazbenu pratnju okte-
ta Adagio, služio misu za hrvatskog branitelja Tomu 
Galića, u spomen kojem je na vidikovcu podignuto 
višemetarsko raspelo.

- Pripreme za još jedno tradicionalno druženje 
na Glažarevoj pećini trajale su nekoliko dana jer 
trebalo je do ovog prekrasnog mjesta, do kojeg se 
može doći samo pješice, donijeti okrjepu za izlet-
nike i sve potrebno za njenu pripremu. Inače, ne 

samo ovom prilikom, veliki broj zaljubljenika u pri-
rodu i izletnika pohodi redovito ovo mjesto s kojeg 
se pruža jedinstven pogled u nizinu - pojasnio je 
Zvonko Galić, jedan od organizatora ovog druže-
nja, izrazivši pri tom nadu kako će, u dogovoru s 
Gradom Lepoglavom i Hrvatskim šumama, do ovog 
mjesta, na kojem su mještani Kameničkog Podgor-
ja očistili plato, postavili križ, sigurnosnu ogradu, 
stolove i klupe te izgradili manji drveni objekt, biti 
uređen prilazni put za terenska i dostavna vozila.

Tridesetak hodača za mir s poviješću Lepoglave upoznao je 
zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač

Na 548 metara nadmorske visine kamenički je župnik vlč. Dragutin Joč služio misu
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Tridesetak aktivista ovog je ljeta 
sudjelovalo u mirovnoj inicijativi

Hodači za mir 
u Lepoglavi

  Na putu dugom 550 kilometara, na koji su 
u okviru inicijative "Europska šetnja za mir" 
(European Peace Walk) njeni sudionici krenuli 
28. srpnja iz Beča, s namjerom da u 23 dana, 
prolazeći kroz šest zemalja, hodajući za mir, 
stignu na odredišnu točku – Trst, našla se i 
Lepoglava. 

Tridesetak hodača za mir u Lepoglavu je stiglo 
vlakom iz Varaždina, koji se također našao na njiho-
voj ruti, te pješice nastavili prema vrhu Ravne gore i 
Filićevom domu, gdje su prenoćili, te dan kasnije na-
stavili hod prema svom konačnom odredištu – Trstu. 

Promovirajući na ovaj način kulturu mira, 
u Lepoglavu su stigli hodači za mir iz Australi-
je, Novog Zelanda, Meksika, Irske, Hondurasa.... 
Po dolasku u Lepoglavu, na putu prema Ravnoj gori, 
nakratko ih je zaustavio zamjenik lepoglavskog gra-
donačelnika Hrvoje Kovač, poželjevši im dobrodoš-
licu te ih ukratko upoznao s Lepoglavom i njenom 
poviješću.

Zabilježeno

Grad Lepoglava 
počastio bikere

Sudionici sedmog Festivala motora & rock n ro-
lla, koji je ovog ljeta održan u Trakošćanu, tijekom 
tradicionalnog motorističkog defi lea i vožnje krajem 
u kojem se nalaze, posjetili su - Višnjicu i Lepoglavu. 
U Lepoglavi ih je dočekala okrjepa – kuhani grah, 
kojim ih unazad nekoliko godina, časti Grad Lepo-
glava. Tako je bilo i ovog puta, kada je dobrodošlicu 
bikerima okupljenima na terasi restorana Ivančica, 
koji su na motorijadu u organizaciji ivanečkog Moto 
kluba Jal pristigli iz gotovo cijele Hrvatske te susjed-
nih zemalja, poželio zamjenik lepoglavskog gradona-
čelnika Hrvoje Kovač.
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Grad Lepoglava pomaže pri zaštiti 
usjeva od divljih životinja

Repelentima 
protiv divljih svinja

  Poljoprivredni usjevi građana na području grada Lepoglave i ove su se godine našli na meti divljači, posebice kukuruz u koji, hraneći 
se, zalaze divlje svinje čineći pri tom popriličnu štetu.

Štete na pojedinim parcelama zasađenim 
kukuruzom gotovo su stopostotne, a ukupna 
šteta na svim usjevima na području grada Le-
poglave prema procjenama iznosi i do 40 posto. 
Veliki broj neobrađenih i zaraslih poljoprivrednih 
površina divljim svinjama i drugoj divljači omoguća-
vaju nesmetan dolazak do obrađenih parcela u ne-
posrednoj blizini naselja, o čemu svjedoče mještani 
koji su se s divljim svinjama susretali i u samom 
naselju, posebice u naseljima podno Ravne gore.
U zaštitu usjeva na poljoprivrednim površinama u 
vlasništvu građana uključio se Grad Lepoglava, 
koji je nabavio repelente za odbijanje divljači te ih 
je preko lovačkih društava s gradskog područja 
podijelio građanima čijim usjevima prijeti divljač.
- Obaveza Grada je pomoći građanima. Na po-
dručju oko Ravne gore imamo pritužbe građana 

na velike štete koju je počinila divljač pa smo s 
lovačkim društvima s gradskog područja – Srnjak 
Ravna gora i Graničar iz Višnjice, dogovorili kup-
nju kemijskih sredstava – repelenata, koji odbijaju 
divljač. Za tu smo namjenu iz gradskog proračuna 
izdvojili 10 tisuća kuna. Kupljeno je 100 litara repe-
lenata koje lovačka društva sada dijele građanima 
za zaštitu usjeva. Na repelente smo se odlučili jer 
uz zaštitu usjeva moramo voditi računa o divljim 
životinjama koje ne smijemo odstrijeliti. Vodimo 
brigu i o zaštiti okoliša – rekao je lepoglavski gra-
donačelnik Marijan Škvarić, koji je obišao stradala 
polja kukuruza u Crkovcu, gdje su repelenti uspješ-
no zaustavili divlje svinje u namjeri da se i dalje 
“goste” kukuruzom.

Naime, nakon što su građani u svoja polja postavili 
repelente, divlje svinje su ih počele izbjegavati. Čak i 

ona polja u kojima su se ranije nesmetano “gostile”.
- Prethodnih godina problem nastalih šteta od div-
ljači rješavali smo osiguranjem. Prošle godine to nas 
je osiguranje koštalo četiri tisuće kuna, pri čemu je 
štete u visini do 300 kuna isplaćivalo lovačko druš-
tvo, a one veće osiguravajuće društvo. Međutim, 
ove su godine osiguravajuća društva osiguranje 
povisila na čak 52 tisuće kuna, pri čemu bi lovačko 
društvo trebalo isplaćivati štete do 1.000 kuna. To 
nismo bili u mogućnosti fi nancirati pa smo s Gra-
dom Lepoglavom i gradonačelnikom Marijanom 
Škvarićem dogovorili kupnju repelenata. Repelente 
je kupio Grad Lepoglava te ih dao lovačkim druš-
tvima koja ih po pozivu dijele građanima. Kriterija 
nema, već ih može dobiti svatko kome su potrebni. 
Pored toga, onima za koje znamo da su na ugro-
ženom području sami dostavljamo repelente kojima 
štite svoje usjeve – pojasnio je Stjepan Kapustić 
iz Lovačkog društva Srnjak Ravna gora, predsjed-
nik komisije za procjenu štete od divljači. Pri tom 
je istaknuo kako lovačka društva i dalje isplaću-
ju nastalu štetu, ali samo onim građanima koji su 
proveli mjere zaštite, a usjevi su im ipak uništeni.
- Budući da su se repelenti pokazali uspješnima i 
iduće ćemo godine najvjerojatnije slijediti ovakvu 
praksu, samo što ćemo reagirati i prije nego li se 
građani počnu žaliti na nastalu štetu – zaključio je 
gradonačelnik Škvarić.
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Divlje svinje su na poljoprivrednim površinama podno Ravne gore počinile ogromnu štetu 
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Kupljeno je 100 litara repelenata 
koje lovačka društva sada dijele 
građanima za zaštitu usjeva – 
istaknuo je gradonačelnik Škvarić

Grad Lepoglava fi nancirao provedbu dezinsekcije i deratizacije poljoprivrednih domaćinstava

U postupku dvije tisuće domaćinstava
  Ne samo direktne novčane gradske potpore, već i druge vidove gradskih poticaja ostvaruju poljoprivredna gospodarstva na području grada Le-

poglave. Jedan od njih je i provedba postupka dezinfekcije, dezinsekcije i deratizacije u poljoprivrednim domaćinstvima koji se fi nancira iz proračuna 
Grada Lepoglave. 

Tako je nedavno na lepoglavskom gradskom 
području završena deratizacija kojom je obuhvaće-
no dvije tisuće domaćinstava, za što je iz gradskog 
proračuna izdvojeno 65 tisuća kuna. 

Temeljem sklopljenog ugovora s Gradom, 
provela ju je Veterinarska stanica Ivanec, čijih je 
devet djelatnika u desetak dana izvršilo deratiza-
ciju domaćinstava usmjerenu uklanjanju gloda-
vaca - štakora i miševa. Pri tom su u domaćin-
stvima u kojima je uočena veća navala glodavaca 
postavljene dodatne količine otrova kako bi se 
spriječila moguća pojava zaraza i njihovo širenje.

- Ovo je samo jedna u nizu gradskih potpora koje 
ostvaruju naši poljoprivrednici. Ove godine dodi-
jeljena su bespovratna sredstva obiteljskim poljo-
privrednim gospodarstvima za kapitalne investicije 
te organizacijama važnim za razvoj poljoprivredne 
proizvodnje na gradskom području, u ukupnom 
iznosu od 180 tisuća kuna. Pored toga, Grad Le-
poglava sufi nancira umjetno osjemenjivanje krava 
i krmača te  fi nancira sadnju trajnih nasada kao 
što su vinogradi i voćnjaci. Subvencioniramo i pro-
izvodnju mlijeka te uzgoj prvotelki i odojaka. Niz 
godina fi nanciramo i provedbu postupka dezin-

fekcije, dezinsekcije i deratizacije poljoprivrednih 
domaćinstava, čime dodatno pomažemo našim 
poljoprivrednicima – istaknuo je lepoglavski gra-
donačelnik Marijan Škvarić.

Dio poljoprivrednih domaćinstava s područja 
grada Lepoglave obuhvaćenih postupkom derati-
zacije ostvaruje poljoprivredne poticaje i s drugih 
razina, a koji su uvjetovani i provedbom deratizacije, 
tako da im Grad Lepoglava na ovaj način omoguća-
va ispunjene tih uvjeta uz uštedu vlastitih sredstava 
kojima bi inače morali samostalno provesti postupak 
deratizacije. 
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Odana počast vukovarskim herojima Tomi Jamboru, 
Josipu Kapustiću i Stjepanu Vusiću

Turnir u sjećanje na poginule branitelje
  Pobjedom momčadi Vinarije Kokotec završen je 9. malonogometni turnir koji je održan u sje-

ćanje na Tomu Jambora, Josipa Kapustića i Stjepana Vusića, koji se pod pokroviteljstvom gradova 
Lepoglave i Ivanca, a u organizaciji Koordinacija braniteljskih udruga Domovinskog rata gradova 
Ivanca i Lepoglave,  23. i 24. kolovoza, igrao u Jerovcu i Žarovnici.  

Uoči otvorenja turnira, 23. kolovoza, na grobove 
trojice poginulih vukovarskih heroja, u čiji se spomen 
turnir održava, položeni su vijenci i upaljene svije-
će. Učinili su to članovi obitelji poginulih branitelja, 

predstavnici braniteljskih udruga i suborci. Ispred 
Grada Lepoglave počast je na kameničkom groblju 
herojima Vukovara odao predsjednik Gradskog vijeća 
Robert Maček, dok je kamenički župnik vlč. Dragu-
tin Joč predvodio molitvu za heroje koji su braneći 
Hrvatsku poginuli u Vukovaru.

Nazočne je pozdravio predsjednik Koordinacija 
braniteljskih udruga Domovinskog rata gradova Ivan-
ca i Lepoglave Ljudevit Cikač, podsjetivši na žrtvu 
trojice vukovarskih heroja i svih hrvatskih branitelja. 
Na potrebu čuvanja spomena na hrvatske branitelje 
upozorili su lepoglavski gradonačelnik Marijan Škva-
rić te predsjednik Gradskog vijeća grada Ivanca Edo 
Rajh, koji je otvorio turnir.

Na turniru je sudjelovalo deset momčadi, a u fi -
nalnom je susretu momčad Vinarije Kokotec savladala 
Podgorje s 4:1, dok je u susretu za treće mjesto, istim 
rezultatom, momčad Dubravca savladala Jerovec. 

Pomoćnik ministra branitelja Bojan Glavašević 
odao počast poginulim lepoglavskim braniteljima

Ponuđena konkretna pomoć 
u ostvarenju projekata

  Pomoćnik ministra branitelja Bojan Glašaveći boravio je u Kamenici i Lepoglavi gdje je odao počast poginulim braniteljima s područja 
grada Lepoglave te se susreo s članovima obitelji poginulih vukovarskih heroja, braniteljima i čelnim ljudima Grada Lepoglave.

Dolazak pomoćnika ministra Bojana Glavaševi-
ća organizirala je Koordinacija braniteljskih udruga 
gradova Ivanca i Lepoglave, povodom održavanja 9. 
memorijalnog turnira u spomen na branitelje poginule 
u Vukovaru.  

Na kameničkom groblju pomoćnik ministra 
branitelja položio je cvijeće i upalio svijeće na gro-
bovima vukovarskih heroja koji su pali braneći Grad 
heroj. Dvojica od njih zvjerski su, zajedno s njego-
vim ocem Sinišom Glavaševićem, ubijeni na Ovčari.
- Neću vam govoriti velike riječi. Reći ću vam samo da 
ih nećemo zaboraviti – rekao je članovima obitelji Bo-
jan Glavašević, dodavši kako ovdje počivaju ljudi koji su 

zadnje trenutke svojih života dijelili s njegovim ocem.
- Zbog te činjenice za mene ovaj posjet ima dimenziju 
više, ali njihova žrtva je univerzalna i ima vrijednost 
koja nikad neće umrijeti. Došao sam kako bi se u 
miru, s obiteljima poginulih vukovarskih branite-
lja, pomolio i poklonio ovim ljudima i njihovoj žrtvi 
– istaknuo je Glavašević, koji je na lepoglavskom 
gradskom groblju odao počast svim braniteljima s 
područja grada Lepoglave koji su svoje živote utkali 
u slobodnu Hrvatsku. Uz njega i branitelje to su učinili 
i čelni ljudi grada Lepoglave – gradonačelnik Marijan 
Škvarić, njegov zamjenik Hrvoje Kovač i predsjednik 
Gradskog vijeća grada Lepoglave Robert Maček.

- To što je Hrvatska danas slobodna trebamo prije sve-
ga zahvaliti našim braniteljima koje, kao i njihova djela, 
nikada ne smijemo zaboraviti - rekao je tom prigodom 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, dok je po-
moćnik ministra branitelja Bojan Glavašević istaknuo 
kako na spomeniku ispisana mjesta pogibije branitelja 
s područja grada Lepoglave govore o tome da su lepo-
glavski branitelji za Hrvatsku ginuli na svim ratištima.
- Godine 1991. bili smo jedinstveni, odlazilo se Hrvatsku 
braniti gdje je to bilo potrebno. Toga se trebamo sjetiti i 
danas – rekao je Glavašević i istaknuo kako se trebamo 
pobrinuti da se poginuli branitelji nikad ne zaborave.
Da se ne smije zaboraviti žrtva onih koji su u Domovin-
skom ratu dali najviše, ali i obol ovog kraja u obrani Hr-
vatske, rekao je predsjednik Koordinacije braniteljskih 
udruga gradova Ivanca i Lepoglave - Ljudevit Cikač.
 - Pohvalno je da nas je naša lokalna samouprava 
uzela za partnere, tako da participiramo u dono-
šenju odluka koje se tiču nas branitelja – ista-
knuo je predsjednik HVIDR-e Ivanec i vukovarski 
branitelj Vjekoslav Špac, dok je Ljudevit Cikač 
pozvao sve da iskoriste potencijale branitelja.
Pomoćnik ministra branitelja Bojan Glavašević sa 
zanimanjem je pratio sva izlaganja poručivši svima 
da su im vrata Ministarstva branitelja uvijek otvorena. 
Ponudio je i konkretnu pomoć za realizaciju određenih 
projekata vezanih za branitelje i čuvanje spomena na 
one koji su poginuli braneći Hrvatsku.

Lepoglava ne zaboravlja žrtvu koju su za domovinu dali hrvatski branitelji

Na grobove trojice poginulih vukovarskih heroja položeni su 
vijenci i upaljene svijeće

SJEĆANJESJEĆANJESJEĆANJEodao počast poginulim lepoglavskim braniteljimaSJEĆANJEodao počast poginulim lepoglavskim braniteljima

U Lepoglavskoj Vesi 

Malonogometni 
turnir u spomen na 
poginule branitelje

U spomen na četvoricu poginulih hrvatskih bra-
nitelja iz Lepoglavske Vesi - Dragutina Naglaša, Dra-
gutina Godinića, Marijana Matišića i Josipa Štefan-
ca, u istoimenom je lepoglavskom gradskom naselju 
održan treći memorijalni malonogometni turnir.

Turnir je na prigodnoj svečanosti otvorio hrvatski 
vojnik, skupnik Goran Štefanec, sin poginulog Josi-
pa Štefanca, zahvalivši svima koji čuvaju spomen na 
poginule heroje. Prije toga nazočnima su se obratili 
brigadni general Hrvatske vojske Zdravko Jakop i 
gradonačelnik grada Lepoglave, saborski zastupnik 
Marijan Škvarić. - Nikada ne smijemo zaboraviti njiho-
vu žrtvu, kao i žrtvu svih branitelja koji će uvijek moći 
računati na podršku Grada Lepoglave – istaknuo je 
gradonačelnik Škvarić. Na turniru, koji je bio poziv-
nog karaktera, nastupilo je osam momčadi, a naslov 
najbolje pripao je domaćoj ekipi iz Lepoglavskoj Vesi. 

Turnir su pod pokroviteljstvom Ministarstva bra-
nitelja i Grada Lepoglave organizirali Udruga branite-
lja Hrvatske – Lepoglava, Mjesni odbor Lepoglavska 
Ves i USR MO Lepoglavska Ves.
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Osnovna škola Izidora Poljaka

Oproštaj višnjičkih osmaša
  U Osnovnoj školi Izidora Poljaka u Višnjici, svi djelatnici i učenici škole oprostili su se na prigod-

noj svečanosti od učenika osmih razreda koji su stigli do kraja svog osnovnoškolskog obrazovanja.

- Kud god išli, gdje god bili, budite dobri ljudi, 
budite dobri Višnjičarci. Budite ponosni na ško-
lu iz koje dolazite i u kojoj ste stekli znanja koja 
će biti čvrst temelj vašem daljnjem obrazova-
nju – poručila im je ravnateljica Slavica Cingesar. 
Osmaši su se riječima zahvale te uz pjesmu i suze 
oprostili od svojih učitelja. Posebnu su zahvalu uputili 
svojim razrednicama – Martini Vusić i Ivani Karpov.

Na oproštaju od minule školske godine, učenicima 
i njihovim učiteljima dodijeljena su priznanja koja su 
zaslužili nastupajući na smotrama i školskim natje-
canjima. Između ostalih, primili su ih i učenici koji 
su osvojili prvo mjesto na slovenskoj Sigurnosnoj 
olimpijadi te učenici koji su, također nastupajući na 
natjecanju u Sloveniji, osvojili prvo mjesto za automo-
bil koji su izradili od ekoloških materijala.

Dječji vrtić Lepoglava 
proslavio svoj dan

Mališani glumili, 
plesali i pjevali 

  Dječji vrtić Lepoglava obilježio je svoj dan i 
u vrtićkom dvorištu organizirao priredbu u kojoj 
su sudjelovali svi vrtićki mališani. 

Posebno pripremljena scenografi ja u kojoj su 
prevladavale bajkovite kućice i dvorci, bila je pre-
krasan ambijent u kojem su kostimirani mališani 
izveli nekoliko predstava u kojima su glumili prince-
ze, vitezove, leptiriće, cvjetove i razne likove iz bajki.
- Dječji vrtić Lepoglava želi biti otvoren za sve, sto-
ga svakom prilikom, kao i ovog puta, otvara svoja 
vrata i pokazuje što se sve u vrtiću radi. A radi se 
puno i kvalitetno što potvrđuju brojne pohvale i pri-
znanja – rekla je tom prilikom ravnateljica Dječjeg 
vrtića Lepoglava - Nada Kuća, istaknuvši pri tom 
i veliku potporu Grada Lepoglave, koji je nedav-
no pokrenuo projekt nadogradnje vrtićke zgrade.
- Vjerujemo da ćemo u skorašnje vrijeme dočekati 
proširenje našeg vrtića – zaključila je, uz zahvalu Gra-
du na kontinuiranoj brizi za vrtić, ravnateljica Kuća.
A u vrtićkom dvorištu, gotovo dva su sata veseli i 
razigrani mališani glumili, plesali i pjevali za svoje 
roditelje i goste među kojima su bili i zamjenik gra-
donačelnika Hrvoje Kovač i predsjednik Gradskog 
vijeća Robert Maček.
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Zajedno protiv ovisnosti

Gradsko društvo Crvenog križa Ivanec i Ne-
zavisna udruga mladih uspješno su okonča-
li zajednički projekt ‘’Zajedno’’, koji je s ciljem 
prevencije ovisnosti te promicanja i unapređenja 
zdravih stilova života djece i mladih proveden 
u tri osnovne škole s područja grada Lepogla-
ve – u Osnovnoj školi Ante Starčevića u Lepo-
glavi, Osnovnoj školi Ivana Rangera u Kamenici 
te u Osnovnoj školi Izidora Poljaka u Višnjici.

Djeca i mladi uključeni u projekt kroz razne su 
aktivnosti stjecali negativan stav prema ovi-
snosti, jačali samopouzdanje i samopoštova-
nje te učili kako se oduprijeti pritiscima, pose-
bice onima koji bi ih mogli odvesti u ovisnost.
Za vrijeme trajanja projekta održano je ukupno 60 
radionica, u čijem je radu sudjelovalo 177 učenika 
šestih i sedmih razreda.

Za vrijeme trajanja projekta održano je ukupno 60 radionica

Višnjički su osmaši posebnu zahvalu uputili svojim razrednicama – Martini Vusić i Ivani Karpov

Dječji vrtić Lepoglava želi biti otvoren za sve – ističe 
ravnateljica Nada Kuća 

Djeca iz dječjeg vrtića u Žarovnici pripremila su lijepu priredbu 

Dječji vrtić Runolist u Žarovnici 

Priredba za kraj pedagoške godine
Djeca iz Dječjeg vrtića Runolist iz Žarovnice, 

zajedno su sa svojim odgajateljicama i obiteljima, 
proslavili završetak pedagoške godine. Učinili su to, 
uz pjesmu, ples i recitacije. 

Njihova vjerna publika – roditelji, bake i djedovi, 
ispunili su za tu prigodu vrtić u Žarovnici, prateći s 
ponosom i zadovoljstvom nastupe svojih mališana 
koji su s veseljem pokazali što su naučili od svojih 
vrtićkih teta.

Ravnateljica Dječjeg vrtića Runolist, Vesna 
Galović, podsjetila je na početku priredbe na broj-

na događanja i odgojno-obrazovne aktivnosti pro-
vedene u vrtiću tijekom ove pedagoške godine. 
Prateći kalendar zbivanja na području grada Lepo-
glave, vrtićki su se mališani pripremali za nastupe na 
gradskim manifestacijama, kao što su fašnik u Lepo-
glavi i Uskrsna izložba, te u njima aktivno sudjelovali. 
Dječji vrtić Runolist pokrenuo je izdavanje vlastitog 
glasila – Runo listić, koje donosi informacije o radu 
vrtića i provedenim aktivnostima.
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Lepoglavski festival čipke 
predstavljen u Zagrebu

Veliko zanimanje za baštinu Lepoglave
  Bilo je živo na Trgu bana Jelačića u subotu, 30. kolovoza – na glavnom zagrebačkom trgu predstavljala se Lepoglava i skorašnji 

18. međunarodni festival lepoglavske čipke, koji će se od 18. do 21. rujna održati pod visokim pokroviteljstvom predsjednika Repu-
blike Hrvatske dr. Ive Josipovića.

- Zagrebačka promocija festivala čipke u Lepo-
glavi vrlo je važna za njegovo predstavljanje, budući 
na Trgu bana Jelačića imamo prigodu velikom broju 
ljudi, u neposrednom kontaktu, predstaviti našu čip-
ku i program festivala, ali i niz drugih zanimljivosti u 

kulturnoj i turističkoj ponudi grada Lepoglave – ista-
knula je Ljubica Dubovečak, direktorica lepoglavske 
turističke zajednice, koja je zajedno s Gradom Le-
poglavom i Ekomuzejom Lepoglava bila organizator 
promocije na glavnom zagrebačkom trgu. 

Ponuda s kojom se predstavila Lepoglava privu-
kla je pozornost brojnih Zagrepčanki i Zagrepčana, 
ali i mnogih turista, posebno onih iz Japana, koji su 
s velikim zanimanjem razgledali štandove na kojima 
su bili ponuđeni i proizvodi lepoglavskih obrtnika, 
udruga i poljoprivrednih gospodarstava, od tradicij-
skih uporabnih predmeta, ukusnih domaćih slastica 
i voćnih rakija, do poludragog kamena - ahata. 

No, najviše su pozornosti prolaznika ipak pri-
vukle lepoglavske čipkarice koje su demonstrirale 
umijeće izrade lepoglavske čipke.

- Ponosan sam na naše ljude koji, baveći se tra-
dicionalnim obrtima, čuvaju bogatu tradiciju našeg 
kraja, a ujedno upotpunjuju i obogaćuju kulturnu i 
turističku ponudu Lepoglave – naglasio je Robert 
Maček, predsjednik Gradskog vijeća Lepoglave. 

Na prezentaciji u Zagrebu posebno je predstav-
ljen i program ovogodišnjeg Međunarodnog festivala 
čipke, na kojem će u Lepoglavi biti predstavljene 
čipke iz čak 13 zemalja svijeta. 

- Ovogodišnji festival posvećen je čipki kao 
nakitu, pa vjerujemo kako će ova atraktivna tema, 
zanimljiva širokom krugu posjetitelja, u naš grad 
privući ne samo domaće, već i goste iz inozem-
stva. Oni će tijekom festivala moći vidjeti vrijedne 
izloške čipki i nakita od čipke, među kojima će biti 
i izložba nakita iz Fundusa zagrebačkog Muzeja za 
umjetnost i obrt, te uživati u bogatom popratnom 
programu festivala, u kojem će primjerice nastu-
piti i naša poznata sopranistica Sandra Bagarić 
te Folklorni ansambl Linđo iz Dubrovnika – rekao 
je Dejan Bjelivuk, predsjednik Udruge Ekomuzej 
Lepoglava, dodavši kako će u vrijeme festivala u 
Lepoglavi biti predstavljena i dva projekta Europske 
unije posvećeni čipki i čipkarstvu.  

Zemlja – partner ovogodišnjeg festivala čipke u 
Lepoglavi bit će Bosna i Hercegovina.  

Male lepoglavske čipkarice demonstrirale su umijeće izrade 
lepoglavske čipke
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Na koncertu Limene glazbe Lepoglava 
zasvirali bivši i sadašnji članovi 

Druženje uz glazbu
  Kada im to prilike dopuste, bivši članovi Limene glazbe 

rado zasviraju u prigodama kakva je bila koncert  - Druže-
nje uz glazbu, koji je održan na Tawanu lepoglavskog Doma 
kulture. 

Brojne generacije lepoglavskih glazbenika svoj su glazbeni ta-
lent potvrđivale svirajući u Limenoj glazbi Lepoglava. Nekima od 
njih glazba je postala životni poziv. Profesionalne obaveze, bilo kao 
glazbenih pedagoga ili članova renomiranih orkestara, udaljile su 
ih od Lepoglave priječeći im nastupe u ovom orkestru osnovanom 
još 1951. godine. 

No, ponovo su se susreli na nedavnom Druženju uz glazbu i 
pod ravnanjem dugogodišnjeg dirigenta Franje Ježeka, kojemu je 
ovo ujedno bio oproštajni koncert, nekadašnji članovi Limene glazbe 
Lepoglava, među kojima i vrsni akademski glazbenici, publici su 
darovali jedinstveni glazbeni doživljaj. Bilo je to svojevrsno glazbeno 
putovanje tijekom kojeg su se mogle čuti kompozicije iz raznih kra-
jeva svijeta i Hrvatske. Publika je mogla čuti pravi dixi, zatim kako 
zvuče Beatlesi u obradi limene glazbe, prisjetiti se hrvatske rock 
opere Gubec Beg, ali i uživati u solo dionicama pojedinih članova 
orkestra.    Pred kraj koncerta nekadašnjim su se članovima orke-
stra pridružili i sadašnji pa su zajedno odsvirali nekoliko kompozicija. 

Dugotrajnim pljeskom zahvalili su sadašnji i bivši članovi Lime-
ne glazbe Lepoglava svom dugogodišnjem dirigentu Franji Ježeku. 
Učinila je to i publika koja je tijekom koncerta pljeskom često na-
građivala svoje glazbenike.

Zabilježeno

Festival čipke 
najavljen u Beču

Ovogodišnji međunarodni festival čipke najav-
ljen je u Beču, na proslavi Dana državnosti Repu-
blike Hrvatske, na kojoj je predstavljena kandida-

tura Varaždina i gradova - partnera za Europsku prijestolnicu kulture. U prestižnom bečkom 
Kursalonu posjetitelji su mogli razgledati šator od čipke, izložbu lepoglavske čipke te se upo-
znati s tehnikom njene izrade. Budući da je tema ovogodišnjeg čipkarskog festivala – čipka i 
nakit, posjetitelji su mogli vidjeti i dio nakita izrađenog za promociju festivala.

Međunarodni festival tradicijske kulture Folkofonija

Nastupile skupine iz  Slovenije, 
Mađarske te Bosne i Hercegovine

  Lepoglavskoj su se publici u predvečerje zadnjeg dana kolovoza predstavile 
folklorne skupine iz Slovenije, Mađarske te Bosne i Hercegovine, sudionice Međuna-
rodnog festivala tradicijske kulture - Folkofonija, koji se od 29. kolovoza do 4. rujna 
održavao u Varaždinu. 

Zahvaljujući organizatorima ovog 
Festivala - Centru tradicijske kulture i 
Koncertnom uredu u Varaždinu, te njiho-
voj suradnji s Gradom Lepoglavom, do-
govoreno je gostovanje Festivala u gradu 
Lepoglavi, koji je jedan od partnera u pro-
jektu kandidature grada Varaždina i regije 
sjever za Europsku prijestolnicu kulture 
2020. godine. 

Nastup u Lepoglavi folkloraši će, kao 
što su istaknuli, pamtiti po gostoprimstvu na koje su naišli i na kojem su se zahvalili dogra-
donačelniku Hrvoju Kovaču koji je za ovu priliku, ispred Grada Lepoglave, bio njihov domaćin.
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Centar pavlina u Lepoglavi 
Grad planira završiti za tri godine

Projekt vrijedan 23 milijuna kuna 
  Potpora od 360 tisuća kuna koju je za projekt “Centar za posjetitelje – Centar pavlina”  Gradu Lepoglavi dodijelilo Ministarstvo turizma, 

bit će utrošena na pribavljanje dokumentacije potrebne za početak gradnje Centra u kojem će se na moderan, multimedijalni način posje-
titeljima prezentirati bogata kulturno-povijesna baština Lepoglave. 

Jedan od koraka u pribavljanju potrebne dokumen-
tacije je izrada idejnog rješenja, pa će uskoro biti raspi-
san arhitektonski natječaj kojim će arhitekti iz Hrvatske 
biti pozvani da ponude rješenja izgleda budućeg Centra 
pavlina, koji će biti izgrađen na mjestu stare ambulante 
u Lepoglavi, u blizini lepoglavske župne crkve. Gradnja 
ovog objekta stajat će 23 milijuna kuna.

- Svu dokumentaciju planiramo prikupiti u idućih 
godinu dana, a očekujemo da će kompletni projekt 
biti završen za dvije do tri godine – kazao je Dejan 
Bjelivuk, voditelj projekta, dodavši kako će posjeti-
telji u budućem centru moći upoznati bogatu povi-
jest ovog grada. Primjerice, moći će se vidjeti kako 
se u 15. stoljeću eksploatirala Gaveznica za potrebe 
izgradnje samostana, prvi znanstveni radovi pavli-
na, povijest prve gimnazije, sveučilišta i čipkarstva.
- Idejnim rješenjem, Centar bi trebao biti interpoliran  
u prostor na kojem se nalaze prekrasna lepoglavska 
crkva i samostan te učiniti taj prostor multifunkcio-
nalnim i oživjeti ga. Tu će se posjetitelji koji dolaze u 

Lepoglavu, a kojih je prošle godine bilo oko 18 tisuća, 
upoznati s njezinom bogatom poviješću – rekao je 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, podsjetivši 
kako je ovo treći projekt čija je kvaliteta prepoznata od 
resornih ministarstva koja su im dodijelila fi nancijsku 
potporu. Uz Centar pavlina, to su još Tehnološki centar 
drvne industrije i Centar bioraznolikosti, koji su dobili 

fi nancijsku potporu za pribavljanje sve potrebne doku-
mentacije za početak njihove gradnje, odnosno  kandi-
diranje tih projekata prema fondovima Europske unije.
- Dokazali smo kako strateškim planiranjem, organi-
zacijom, timskim radom i znanjem možemo pokrenuti 
ovakve značajne projekte – istaknuo je gradonačelnik 
Škavrić, koji je lokaciju budućeg Centar pavlina obišao 
sa županom Varaždinske županije Predragom Štro-
marom i svojim suradnicima. 

- Ukupna vrijednost projekta Centar pavlina i 
ostala dva projekta – Tehnološki centar drvne indu-
strije i Centar bioraznolikosti, doseže 100 milijuna 
kuna. Ta sredstva bit će uložena u Lepoglavi, pa tako i 
na području Varaždinske županije, što dokazuje njenu 
konkurentnost. Ovakav entuzijazam gradonačelnika i 
njegove uprave primjer je kako treba raditi – istaknuo 
je župan Štromar, dodavši kako će u strategiju razvoja 
Varaždinske županije, koja se izrađuje, zasigurno biti 
ugrađeni brojni programi Grada Lepoglave.
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S projektom je gradonačelnik Škvarić upoznao i župana Varaždinske županije  - Predraga Štromara 

Centar će biti uređen na mjestu stare ambulante u Lepoglavi, u blizini lepoglavske župne crkve

Centru pavlina u Lepoglavi potpora Ministarstva 
turizma od 360 tisuća kuna

  Projekt izgradnje centra koji će u Lepoglavi predstavljati bogatu lepoglavsku kulturu i baštinu dobio je potporu Ministarstva turizma u iznosu 
od 360 tisuća kuna. Riječ je bespovratnim sredstvima iz Programa poticanja razvoja centara za posjetitelje kakav će biti i "Centar pavlina" u 
Lepoglavi.

"Centar pavlina" u početku je razvijan pod 
radnim nazivom "Ekomuzej" da bi s prilagodbom 
svjetskim trendovima u razvoju kulturnog turizma te 
proširenjem i unapređenjem ideje, dobio sadašnji 
naziv – Centar za posjetitelje "Centar pavlina". Idejni 
začetnik i nositelj projekta je Grad Lepoglava, koji je 
projekt za prijavu pripremio s Projektno-razvojnim 
uredom i Udrugom Ekomuzej Lepoglava te ga pred-
stavio Ministarstvu turizma. Osobno su ga predstavili 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, voditelj 
projekta Dejan Bjelivuk i voditelj projektno-razvojnog 
ureda Emil Tkalec.  

- Ministarstvo je prepoznalo veliku važnost 
Projekta za razvoj kontinentalnog turizma sjevero-
zapadne Hrvatske i činjenicu da će se njime oži-
vjeti kulturno-turistička ponuda, omogućiti razvoj 
neiskorištenih potencijala, potaknuti samozapo-
šljavanje stanovništva i razvoj ruralnih područja te 

oživjeti tradicionalni obrti i stara zanimanja – ista-
knuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, 
zadovoljan što je s državne razine, nakon projekata 
Tehnološkog centra drvne industruije i Centra biora-
znolikosti, prepoznata vrijednost još jednog projekta 
iz grada Lepoglave. Tomu je doprinijela i činjenica da 
je projekt "Centar pavlina" u skladu sa strategijama 
razvoja grada Lepoglave te Varaždinske županije, 
Republike Hrvatske i Europske unije. 

Centar za posjetitelje "Centar pavlina" na novi će 
i inovativan način dati uvid u bogatu kulturnu baštinu 
lepoglavskog kraja uz primjenu najnovijih multimedi-
jalnih tehnologija i rješenja. Tako će kroz vremensku 
crtu biti prikazan život Lepoglave i okolice od 12. 
stoljeća pa do današnjih dana uz isticanje svih važ-
nijih događaja koji su se zbili u tom vremenskom 
razdoblju.  

- Na taj način će se objediniti svi turistički proi-
zvodi i kulturno-turistička ponuda Lepoglave koji su 
povezani ili proizašli iz djelovanja pavlina u Lepo-
glavi – istaknuo je voditelj projekta Dejan Bjelivuk, 
dodavši kako će Centar objediniti pavlinsku umjet-
nost, znanost i svjetovnost te prezentirati lepoglav-
sku čipku, Gaveznicu, Gazophilacium, Kaznionicu, 
Crkvu Blažene Djevice Marije, samostan, Rangerove 
freske, park prirode „Zagorski bregi“ te cjelokupnu 
povijest Lepoglave u suživotu s pavlinima. Realizacija 
projekta provest će se u nekoliko faza. U prvoj će 
se izraditi kompletna projektna i tehnička dokumen-
tacija, što će se fi nancirati sredstvima dobivenima 
od Ministarstva turizma. U drugoj fazi krenulo bi se 
s građevinskim radovima i opremanjem centra, za 
što će se potrebna sredstva namaknuti iz fondova 
Europske unije.
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U Videmu održana Međunarodna otvorena 
zabavna škola nogometa

Mali ambasadori prijateljstva
  U slovenskom Videmu održana je od 26. do 30. kolovoza Međunarodna otvorena zabavna škola nogometa, u koju je bilo uključeno 

dvjestotinjak djece u dobi od 6 do 12 godina, učenika osnovnih škola iz Videma, Lepoglave i Bednje. 

Djeca su pod paskom educiranih trenera pet 
dana, na zabavan način učila osnove nogometne 
igre, družila se i zabavljala, ali i stekla nova prija-
teljstva. Zabavna škola nogometa prva je dva dana 
održana u Videmu, a potom u Lepoglavi.

Ovaj projekt Međunarodne otvorene zabavne 
škole nogometa, koji se provodi već sedmu godi-
nu, podupiru i fi nancijski pomažu Grad Lepoglava, 

Općina Bednja i slovenska Općina Videm, lokalne 
jedinice samouprave koje su se zahvaljujući nje-
mu zbližile i ostvarile suradnju i na drugim poljima. 
Njihovi čelni ljudi bili su na otvorenju ovogodiš-
njeg izdanja ove jedinstvene škole u kojoj ravno-
pravno sudjeluju djevojčice i dječaci bez obzira 
posjeduju li talent za nogomet i želju da postanu 
vrhunski nogometaši. Druženje i zabava, ali i ne-
obavezno bavljenje sportom te promocija zdravog 
načina života - ono je što propagira ova ško-
la, pa su stoga u njen rad uključena sva djeca.
-  Ono što ćete ovih dana naučiti zasigurno će vam 
pomoći u životu. Možda je još i važnije da ćete ti-
jekom ovih pet dana sklopiti nova poznanstva i 
prijateljstva, a to je nešto neprocjenjivo – poručio 
je učenicima na otvaranju Međunarodne otvorene 
zabavne škole nogometa, lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić.

- Granice najlakše mogu premostiti djeca, sport 
i mladost. To smo shvatili u Lepoglavi, Bednji i Vi-
demu te poduprli ovaj projekt koji nas je potaknuo 
na suradnju koja se proširila i na druga polja kao 

što su kultura i gospodarstvo – dodao je Škvarić.
Načelnik općine Bednja Mirko Bistrović poručio je 
sudionicima da su oni pravi ambasadori prijateljstva, 
a njihova pozitivna energija poticaj svima ostalima.

- Ovaj projekt širi se iz godine u godinu. Pretoči li 
se na nas sva dječja energija, vjerujemo da će se on 
nastaviti i u budućnosti – poručio je načelnik Općine 
Videm - Friderik Bračić, koji je i otvorio ovogodišnju 
Međunarodnu otvorenu zabavnu školu nogometa. 
Potporu ovom projektu dao je na otvorenju i potpred-
sjednik Nogometnog saveza Slovenije Stanko Glažar.

- Potporu projektu pružamo kroz razvoj infra-
strukture koja omogućava održavanje ovakvih škola 
– istaknuo je Glažar.

Dobro raspoloženje i pozitivna dječja energija 
koja je strujala nogometnim igralištem u Videmu 
prešla je i na sve uzvanike koji su se priključili djeci 
i zaplesali uvodni ples kojim je škola i službeno po-
čela. Na 12 terena specijaliziranih za pojedinu vrstu 
treninga, djeca su tijekom pet dana, zabavljajući se 
i družeći, učila tajne nogometne vještine.
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U projektu je sudjelovalo dvjestotinjak dječaka i djevojčica iz Lepoglave, Bednje i Videma

Sportska škola još je bolje povezala Lepoglavu, Bednju i sloven-
ski Videm

Zabavljajući se i družeći se djeca su učila osnove nogometne 
vještine

Lepoglavski izviđači na smotri u Crnoj Gori

Poziv na susret u Lepoglavi
  Jedanaest članova Odreda izviđača Lepoglava sudjelovalo je od 11. do 21. srpnja na 5. smotri Saveza izviđača Crne Gore koja je održa-

na u Baru. 

Smotra je okupila sedamstotinjak izviđača svih dobih skupina iz 11 ze-
malja - Izraela, Francuske, Belgije, Sjedinjenih Američkih Država, Slovenije, 
Srbije, Kosova, Bosne i Hercegovine, Makedonije, Hrvatske i Crne Gore. Hr-
vatsku je predstavljalo 60 izviđača iz Bjelovara, Kutine, Pakraca i Lepoglave.
Lepoglavski izviđači su sudjelujući na Smotri stekli nova prijateljstva i znanja, ostvarili 
suradnju s izviđačima iz drugih zemalja te upoznali prirodne ljepote i povijest Crne Gore. 
Gostoljubivi domaćini organizirali su izlete u Kotor te posjete prijestolni-
ci Crne Gore - Cetinju, Nacionalnom parku Lovćen, mauzoleju Petra Petrovi-
ća Njegoša, Nacionalnom parku Skadarsko jezero i Nacionalnom parku Tara. 
No, boravak na smotri lepoglavski su izviđači iskoristili i za upoznavanje izviđača 
iz drugih zemalja s ljepotama i poviješću grada Lepoglave. Tom su im prigodom 
uputili poziv za gostovanje u Lepoglavi tijekom aktivnosti kojima će Odred izviđača 
Lepoglave slijedeće godine obilježiti 60 godina neprekidnog rada.

Sudjelovanje lepoglavskih izviđača na V. smotri izviđača Crne Gore pomogli su 
Grad Lepoglava, Turistička zajednica grada Lepoglave i tvrtka  HIS Višnjica.
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Jailhouse festival u Lepoglavi pratilo oko 
dvije i pol tisuće posjetitelja

Vrijedna lepoglavska priredba
  Deset je dana, od 8. do 17. kolovoza, u Lepoglavi trajao Jailhouse festival, koji je pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave organizirala 

Nezavisna udruga mladih. 

Mladi su Lepoglavčani za svoje sugrađa-
ne i goste pripremili sadržajno bogat i razno-
vrstan program u kojem se moglo naći po-
nešto za svaku generaciju. No ipak, najviše 
sadržaja bilo je namijenjeno mladima, budući je 
riječ o festivalu orijentiranom mlađoj populaciji. 
      Prvog dana ovog atraktivnog festivala odi-
gran je zanimljiv ulični malonogometni turnir na 
kojem je nastupilo čak 19 momčadi. Zahvalju-
jući suradnji s Fight klubom ‘’Kovačić’’ iz Varaž-
dina, po prvi je puta u Lepoglavi održan K1 bo-
rilački spektakl koji je u gradski park privukao 
brojno gledateljstvo koje je pod vedrim nebom 
pratilo uzbudljive okršaje K1 boraca iz Hrvatske, 
Slovenije, Srbije, Bosne i Hercegovine te Mađarske.
Zanimljive i neizvjesne borbe podigle su 
atmosferu koja je vrhunac dosegla t ijel-

kom borbe za titulu juniorskog K1 prvaka. 
Uz sportska događanja koja su upotpunila i bicikli-
stičke utrke, redali su se brojni edukativni i društveni 
programski sadržaji – od kreativnih radionica, kviza, 
predavanja pa do konferencija na kojima su sudio-
nici zabavu stavili u drugi plan te su se u opušte-
noj atmosferi educirali i tražili rješenja za pojedine 
probleme. No, zabava zbog toga nije bila istisnuta 
iz ostatka festivalskog programa, dapače, kulmini-
rala je kako se Festival bližio kraju. Naime, zadnje 
dane Festivala obilježila je večer smijeha uz nastupe 
komičara iz Studija smijeha te koncertna večer uz 
svirku nekoliko bendova među kojima je bila i Gužva 
u 16-stercu. 

Brojna je publika i zadnji festivalski dan provela u 
gradskom parku dobro se zabavljajući uz jednog od 
naših najduhovitijih stand-up komičara koji je svo-
jim jedinstvenim stilom publici, koju je nasmijao do 
suza, objasnio što se u stvari događa u Hrvatskoj. 
- Ovaj festival pokazao je kako mladi zajedno 
mogu raditi odlične stvari. Da smo dobro odradi-
li posao svjedoče brojne pohvale koje smo dobili. 
Pohvale idu prije svega volonterima koji su odradili 

cijeli posao. Upravo je volonterizam jedna od vri-
jednosti ovog festivala u čiju je organizaciju i pro-
vedbu bilo uključeno ukupno 30 volontera – ista-
knuo je Mario Žuliček iz Nezavisne udruge mladih.
- Potvrdili smo da se za malo novca može puno toga 

napraviti - zaključili su organizatori Jailhouse festiva-
la, istaknuvši kako je ove godine festivalska zbivanja 
pratilo oko dvije i pol tisuće posjetitelja.
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Osječki bend Gužva u 16-stercu bio je dio atraktivnog programa ovogodišnjeg festivala

Željko Pervan je i lepoglavsku publiku nasmijao do suza

Na festivalu su organizirane i brojne kreativne radionice 

Dobra koncertna atmosfera na Jailhouse festivalu u Lepoglavi

Zanimljive i neizvjesne borbe podigle su atmosferu koja je vrhunac dosegla tijekom borbe za titulu juniorskog K1 prvaka

Mladi su Lepoglavčani za 
svoje sugrađane i goste 
pripremili sadržajno bogat i 
raznovrstan program

Upravo je volonterizam jedna 
od vrijednosti ovog Festivala 
u čiju je organizaciju i 
provedbu bilo uključeno 
ukupno 30 volontera – 
istaknuo je Mario Žuliček iz 
Nezavisne udruge mladih
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Predstavljen program XVIII. 
međunarodnog festivala čipke u Lepoglavi

Čipka kao nakit – atraktivna tema 
lepoglavskog festivala

  U varaždinskoj palači Sermage predstavljen je program ovogodišnjeg Međunarodnog festivala čipke koji će se od 18. do 21. rujna 
održati u Lepoglavi, pod visokim pokroviteljstvom predsjednika Republike Hrvatske dr. sc. Ive Josipovića.

- Lepoglava, grad poznat upravo po čipki i čip-
karstvu na ovogodišnjem će festivalu, koji je posve-
ćen atraktivnoj temi – čipki i nakitu, ugostiti čak 
13 zemalja svijeta te gostima čipkarskog festivala 
iz zemlje i inozemstva ponuditi zanimljive i raznolike 
sadržaje vezane uz čipku – istaknula je na konfe-
renciji Ljubica Dubovečak, predsjednica Turističke 
zajednice grada Lepoglave. 

Atraktivni program festivala čipke na konferen-
ciji je predstavio Dejan Bjelivuk, predsjednik Udruge 
Ekomuzej Lepoglava, koji je tom prigodom istaknuo 
kako je zemlja – partner ovogodišnjeg festivala čip-
ke – Bosna i Hercegovina, te je kao posebnu zani-
mljivost ovogodišnjeg festivala najavio predstavljanje 
raznolikih, a široj javnosti nepoznatih čipkarskih teh-
nika te izložbu jedinstvenih primjeraka kerane čipke 
iz Etnografske zbirke samostana – Karmel svetog 
Ilije, kod Buškog jezera u okolici Tomislavgrada. 

IZLOŽBE IZUZETNE VRIJEDNOSTI

- Ovogodišnji festivalski program dopunjuje i 
izložba replika nakita, ukrasnih predmeta i novca 
bosanskih kraljeva iz sarajevskog Zemaljskog muze-
ja te izložba – Nakićeno, nenakićeno, koja će pred-

staviti čipku na ženskom modnom priboru od 1800. 
do 1900. godine, iz fundusa zagrebačkog Muzeja 
za umjetnost i obrt, a jedno od posebno atraktivnih 
događanja bit će i predstavljanje čipke na tilu iz Li-
jera – naglasio je Dejan Bjelivuk, dodavši kako će 
na festivalu biti predstavljena i dva projekta Europ-
ske unije vezana uz čipkarstvo i izradu suvremenog 
nakita od čipke. 

Program XVIII. međunarodnog festivala čipke u 
Lepoglavi pratit će i zanimljiv umjetnički program, 
pa će tako 19. rujna, u crkvi Blažene Djevice Ma-
rije u Lepoglavi, u 19 sati, nastupiti naša poznata 
sopranistica Sandra Bagarić, uz orguljsku pratnju 
Darka Domitrovića, dok je za subotu, 20. rujna, od 
20 sati, na terasi restorana Ivančica najavljen nastup 
Folklornog ansambla Linđo iz Dubrovnika. 

- Posebno sam ponosna što sam postala amba-
sadorica ovog izuzetnog brenda – lepoglavske čipke, 
čijom sam ljepotom iskreno oduševljena – rekla je 
Sandra Bagarić. 

PROGRAM I U LEPOGLAVSKOM SAMOSTANU

Na konferenciji je posebno istaknuto i kako se 
ovogodišnji festival čipke održava pod znakom kan-

didature grada Varaždina te regije sjever za Europ-
sku prijestolnicu kulture 2020. godine, pri čemu je 
Raymond Rojnik, voditelj ureda za pripremu kandi-

dature, naglasio kako pristup Lepoglave u čuvanju 
i predstavljanju kulturne baštine izuzetne vrijednosti 
ima i snažnu europsku dimenziju, pa će biti i važan 
dio ponude za Europsku prijestolnicu kulture. 

- Od svih materijalnih i nematerijalnih dobra 
koja smo naslijedili zahvaljujući dugoj i bogatoj po-
vijesti grada Lepoglave i cijelog lepoglavskog kraja, 
lepoglavska čipka je sigurno nešto najvrjednije u 
našoj iznimnoj kulturnoj baštini, koja svojom kva-
litetom čini važan dio ne samo nacionalne, već i 
europske kulture. Njenu izvrsnost i vrijednost, kao 
svjetskog kulturnog dobra, potvrdio je i UNESCO 
i lepoglavsku čipku 2009. godine uvrstio na listu 
nematerijalne kulturne baštine svijeta – rekao je 
Marijan Škvarić, gradonačelnik Lepoglave, te po-
sebno istaknuo kako će ove godine dio festivalskih 
sadržaja biti ponuđen u pavlinskom samostanu, 
koji se obnavlja zahvaljujući podršci Ministarstva 
kulture.

Na konferenciji je najavljeno kako će ovogodišnji 
festival lepoglavske čipke otvoriti prva potpredsjed-
nica Vlade dr. sc. Vesna Pusić.

Uz međunarodni festival čipke u Lepoglavi će 
biti organiziran i sajam tradicijskog rukotvorstva i 
starih zanata.  

Program XVIII. međunarodnog 
festivala čipke u Lepoglavi 
pratit će i zanimljiv 
umjetnički program

Program ovogodišnjeg festivala čipke predstavljen je u varaždinskoj Galeriji slika
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ČETVRTAK, 18. RUJNA
18.00 – 24.00 –Terasa restorana „Ivančica“
Svečano otvaranje festivala

Budući muzejski prostor
Izložbe čipaka iz Hrvatske

Gostinjac, Dvorana kardinala A. Stepinca
Čipkarstvo Bosne i Hercegovine

Gostinjac, Vjeronaučna dvorana
„Eho prošlosti, glasovi budućnosti“

Crkva Blažene Djevice Marije
Lepoglavska čipka na oltarnicima

Dom kulture – Gradska čitaonica
„Nakićeno, nenakićeno – čipka na ženskome modnom 
priboru

Pavlinski samostan – zimska blagovaonica
„Špice – kinč lepoglavski“

20.30 – Prostor ispred crkve 
VATROMET

PETAK, 19. RUJNA
13.00 – 14.00 – Gradski park
„Igrajmo se zajedno“ – dječje čipkarske igre

19.00 –Crkva Blažene Djevice Marije
Koncert Adaggio – Sandra Bagarić

SUBOTA, 20. RUJNA 2014.
16.00 – Terasa restorana „Ivančica“ 
Otvaranje 5. sajma tradicijskog rukotvorstva i starih 
zanata

20.00 – Terasa restorana „Ivančica“ 
Koncert Folklornog ansambla „Linđo“ iz Dubrovnika
Zabavni program uz glazbeni sastav „Podvinčani“, 
Jesenje

NEDJELJA, 21. RUJNA
8.00 - Crkva Blažene Djevice Marije
Koncelebrirana sveta misa

10.00 – 24.00 – Terasa restorana „Ivančica“ 
5. sajam tradicijskog rukotvorstva i starih zanata

12.30 –Terasa restorana „Ivančica“ 
Zabavno popodne

14.00 – Mimohod kroz Lepoglavu

14.30 – Terasa restorana „Ivančica“
Kulturni program „Lepoglavski kušlec“

18.30 – Terasa restorana „Ivančica“
Svečana podjela diploma 11. generaciji polaznica Škole 
lepoglavske čipke
Zatvaranje festivala

Sažetak programa 18. međunarodnog festivala čipke


